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پیشنهاد دهنده ازدواج دختران ایرانی با 
اتباع بیگانه از ملت ایران عذرخواهی کند

نخسـتین جلسـه علنـی مجلـس شـورای اسـامی در هفتـه جـاری بـا صـدای زنگی 
کـه محمدباقـر قالیبـاف، رئیـس مجلس شـورای اسـامی رأس سـاعت 8 و ۹ دقیقه 
و بـا حضـور ۲11 نفـر، بـه صـدا درآورد، آغـاز شـد و ادامـه بررسـی طـرح اصـاح 
قانـون تشـکیات و آییـن دادرسـی دیـوان عدالـت اداری در دسـتور کار نماینـدگان 

گرفت. قـرار 
دیوان عدالت اداری مرجع رسیدگی به شکایات از تصمیمات دانشگاه آزاد

در جریان این بررسـی، نمایندگان با اصاح ماده 8 این طرح که از سـوی کمیسـیون 
ارائـه شـده بود موافقـت کردند و رسـیدگی به تظلمات نسـبت به تصمیمات دانشـگاه 

آزاد اسـامی را در صاحیـت دیوان عدالـت اداری قرار دادند.
در ایـن میـان محمدتقـی نقدعلـی، نماینـده خمینـی شـهر بـا تذکـری آیین نامـه ای 
بـه اسـتناد مـاده ۲۲ آن نسـبت بـه ایـن موضـوع کـه ۴0 سـال اسـت 3 درصـد اخذ 
شـده از حقـوق کارکنـان دانشـگاه آزاد بـه منظـور بیمـه بیـکاری بـه حسـاب تأمیـن 
اجتماعـی واریـز نمی شـود، انتقـاد کـرد و همچنیـن اینکـه عـده ای در کمیسـیون ها 
دوره بیفتنـد و تلفـن پشـت تلفـن که آقـای نماینده این طـور و آن طـور رأی دهید را 
خوشـایند ندانسـت و از هیأت رئیسـه خواسـتار جلوگیری از چنین اتفاقاتی شـد. رئیس 
مجلـس در پاسـخ بـه تذکر آخـر وی تأکید کـرد که اینکه مـردم با نماینـدگان تماس 
می گیرنـد درسـت یـا غلـط، روالی اسـت بـرای انتقـال نظرات خـود البته درسـت این 

اسـت کـه نماینـدگان دسـتگاه ها نظـرات خـود را در کمیسـیون ها مطـرح کنند.
پنج سال انفصال از خدمات دولتی، مجازات استنکاف از اجرای حکم دیوان 

عدالت اداری
نماینـدگان پـس از اسـتماع ایـن تذکـر به ادامه رسـیدگی به طـرح مذکـور پرداخته و 
مـاده ۴۶ آن را بـه گونـه ای اصـاح کردند کـه در صورتی که محکوم علیـه از اجرای 
حکـم دیـوان اسـتنکاف کند بـه انفصـال از خدمات دولتی تا پنج سـال محکوم شـود.
شکایات از مصوبات شورای عالی انقلاب فرهنگی در دیوان عدالت اداری بررسی 

نمی شود
بهارسـتان نشـینان در ادامـه تبصـره مـاده 11 طرح اصـاح قانون تشـکیات و آیین 
دادرسـی دیـوان عدالـت اداری را حـذف کردنـد و بـه اصـاح مـاده 1۲ پرداختنـد که 

البتـه مباحثـی روی آن مطرح شـد.
در ادامـه نـوری قزلجـه نماینده بسـتان آباد نیز خواسـتار حـذف کل مـاده 1۲ بود چرا 
کـه معتقـد بـود نبایـد مصوبات یک شـورا مصون باشـد در حالی که می تـوان از نحوه 
کار مجلـس شـکایت کـرد کـه البته رئیـس مجلس نیز ایـن تذکر را مغایـر اصل 110 

دانسـت و بیـان کـرد که دلیـل بازنگری ایـن قانون نیز رفع اشـکالات قانونی اسـت.
نصـرالله پژمانفـر، نماینـده مشـهد نیـز بـا بیـان اینکـه بایـد تشـخیص مغایـرت یک 
کلـی  سیاسـت های  گفـت:  شـود،  گذاشـته  رأی  بـه  اساسـی  قانـون  بـا  پیشـنهاد 
قانونگـذاری نبایـد با شـرع و قانون مغایر باشـد، اما شـورای عالی انقـاب فرهنگی در 
حـال حاضـر بـه موضوعاتی همچون رفـع معافیت مالیاتـی، تعیین احکام اسـتخدامی، 
قانـون سـنجش و پذیرش دانشـجو و کنکـور ورود می کند و اسـتفتای آن ها از رهبری 

معظـم نیـز تا کنون پاسـخ داده نشـده اسـت.
قالیبـاف نیـز در پاسـخ بـه تذکـر ایـن نماینده بـه زمانی که در شـورای عالـی انقاب 
فرهنگـی حضـور داشـت اشـاره کـرد و اینگونه توضیـح داد کـه این اشـکال، یکی از 
مطالبـات حضـرت آقـا در ماقـات اخیـر بـا نماینـدگان مجلس بـوده کـه مجلس به 
موضـوع مغایـرت مصوبـات شـورای عالـی انقـاب فرهنگـی با قانـون اساسـی ورود 
کنـد کـه هـم اکنون مجلـس آن را در دسـتور کار قـرار داده و موظف اسـت خلأ ها را 
برطـرف کنـد. بـا ایـن حال به رغـم اینکـه این اشـکال وجـود دارد، مجلـس در حال 
پیگیـری ایـن موضـوع بوده و رئیس جلسـه بر اسـاس آییـن نامه داخلـی مجلس وارد 

بـودن اخطـار را تشـخیص می دهد.
خانـه ملتی هـا بعد از بررسـی این طرح، به بررسـی اصاحات کمیسـیون امـور داخلی 
کشـور در مجلـس جهـت تأمیـن نظر شـورای نگهبـان در خصوص لایحـه دوفوریتی 
درآمـد پایـدار و هزینـه شـهرداری ها و دهیاری هـا پرداختنـد و آن را بـه تصویـب 

رساندند.
طرح حذف تبصره ای درباره نحوه اعطای تسهیلات فرزندآوری از قانون جوانی 

جمعیت به صورت عادی بررسی می شود
در ادامـه درخواسـت بررسـی دو فوریت طـرح حذف تبصره ت ماده یـک قانون جوانی 
جمعیـت و حمایـت از خانـواده به دسـتور کار نمایندگان آمد که البتـه نمایندگان به دو 

فوریت آن رأی ندادند و قرار شـد این طرح عادی بررسـی شـود.
درخشـان در توضیـح درخواسـت خـود بـرای بررسـی دو فوریتـی این طـرح گفته بود 
کـه ایـن طـرح فرصتـی اسـت تـا تبعیـض نـاروای صـورت گرفتـه نسـبت بـه مردم 
سیسـتان و بلوچسـتان جبران شـود که فاطمه محمدبیگی عضو کمیسـیون بهداشـت 
در مخالفـت بـا ایـن درخواسـت گفتـه بود مـا امـروز صاحب یـک قانون اسـتراتژیک 
بـرای حمایـت از خانواده هسـتیم و بدون اینکـه از میزان زنان بـاردار و زوجین نابارور 

مطلـع باشـیم نمی توانیـم در حـوزه مسـکن و سـامت آن هـا برنامه ریـزی کنیم.
غامحسـین رضوانـی، دیگـر نماینـده تهـران نیـز در ادامه نظـرات مخالـف بیان کرد 
کـه افزایـش جمعیـت در مناطقی که میزان موالید آن مناسـب اسـت و سـطح رفاه در 
آن مناطـق نامناسـب، نقـض غـرض اسـت، لـذا ایـن منابع محـدود بایـد در مناطق و 

نقاطـی هزینـه شـود کـه ما بـا کمبود جمعیـت روبه رو هسـتیم.
سـعیدی نماینـده اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان یکـی از موافقـان بررسـی دو فوریت 
ایـن طـرح بـود که معتقـد بود هـم اکنـون رسـانه های معاند بـه دنبال ایجاد شـکاف 
در کشـور هسـتند و ایـن گونـه می گوینـد کـه سیسـتان و بلوچسـتان تنهـا اسـتانی 
اسـت کـه از مزایـای ایـن قانـون بـی بهـره اسـت. نظـری خانقاه نیـز یکـی دیگر از 
موافقیـن بـا بررسـی دو فوریـت ایـن طرح بود کـه عنوان کـرد تعیین هزاران مشـوق 
در قانـون بـدون توجـه بـه فرهنـگ سـازی موثـر نیسـت؛ ضمن اینکـه مـا در قانون 
جوانـی جمعیـت و حمایـت از خانـواده باید حمایت از تمام اقشـار جامعـه را به صورت 

مسـاوی در نظـر بگیریم.
تذکرات شفاهی 2۹ خرداد

قاسم پور: اظهارنظر های غیرکارشناسی و هیجانی درباره جامعه زنان نظر کلیت 
مجلس نیست

ابتـدا فاطمـه قاسـم پـور، نماینـده مـردم تهـران در مجلس در تذکـر شـفاهی خود با 
بیـان اینکـه حفـظ شـأن و منزلـت تمـام زنـان و دختـران جامعـه را بـر خـود واجـب 
می دانیـم، نسـبت بـه اظهارنظر هـای غیرکارشناسـی و هیجانی دربـاره ازدواج دختران 

انتقـاد کرد.
سعیدی: نماینده پیشنهاد دهنده پیرامون ازدواج دختران ایرانی با اتباع بیگانه از 

ملت ایران عذرخواهی کند
همچنیـن معیـن الدیـن سـعیدی، نماینـده مـردم چابهـار در مجلس در تذکر شـفاهی 
خـود در انتقـاد بـه پیشـنهاد یکـی از نماینـدگان مجلـس مبنـی بـر ازدواج دختـران 
ایرانـی بـا اتبـاع خارجـی گفـت: نماینـده پیشـنهاد دهنـده بایـد از ملت بـزرگ ایران 

کند. عذرخواهـی 
نظری: رئیس مجلس به نماینده پیشنهاد دهنده پیرامون ازدواج دختران ایرانی با 

اتباع بیگانه فرصت عذرخواهی بدهد
بـر اسـاس ایـن گـزارش، نماینـده مـردم خلخـال و کوثـر در مجلـس در ادامـه بیـان 
تذکـرات شـفاهی، در انتقـاد به پیشـنهاد یکـی از نماینـدگان مجلس مبنی بـر ازدواج 
دختـران ایرانـی بـا اتبـاع بیگانـه از رئیـس مجلس خواسـت تا بـه وی فرصتـی برای 

عذرخواهـی از ملـت ایـران بدهد.
بانکی پور: رسانه های معاند با تقطیع سخنان من، جو روانی منفی ایجاد کردند

در ادامـه نشسـت علنـی امـروز بهارسـتان، نماینده مـردم اصفهان در مجلـس در ارائه 
تذکـر شـفاهی خـود بـا بیـان اینکـه ازدواج همسـالان را توصیـه می کنـم، گفـت: به 
نوبـه خـود از بانوانـی کـه ممکن اسـت این تقطیـع، ذهن آن هـا را آزرده کرده باشـد، 
از طـرف رسـانه های غلـط، عذرخواهـی می کنـم، امـا معتقـدم صـورت مسـئله ها را 

نبایـد پـاک کرد.

هراس بِنِت از اقدامات احتمالی ایران علیه رژیم صهیونیستی

خواب آشفته تل آویو
نخســت وزیر رژیم صهیونیستی ادعا کرد 
که این رژیم شــاهد تــاش ایران برای 
انجام اقدامات علیه اســرائیل در خارج از 

سرزمین های اشغالی است.
نفتالی بنت، نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
روزگذشته )یکشــنبه( در اظهاراتی مدعی 
شد: شــاهد تاش های ایران برای آسیب 
زدن بــه اســرائیلی ها در مناطق مختلف 
در خارج از کشــور )سرزمین های اشغالی( 
هســتیم و ما تاش می کنیــم که این 

عملیات را قبل از وقوع خنثی کنیم.
پیش از این نیــز بنی گانتس، وزیر جنگ 
رژیم صهیونیســتی در اظهاراتی به برخی 
تهدیــدات مبنی بر اقــدام احتمالی ایران 
علیه شهروندان اسرائیلی در ترکیه واکنش 
نشــان داد. گانتس گفت که اســرائیل به 
هرگونــه حمله علیه شــهروندان خود در 

ترکیه پاسخ قاطع خواهد داد.
مقامــات صهیونیســتی طــی هفته اخیر 
مدعی شده اند که شهروندان اسرائیلی در 
ترکیــه در معرض تهدیــد جدی از جانب 
جمهوری اســامی ایران قرار دارند و از 
آنها خواســته اند این کشور را ترک کنند و 
اگر در اســتانبول و دیگر شهرهای ترکیه 
حضور دارند، توصیه های امنیتی را رعایت 

کنند.
بنی گانتس در بیانیه ای که توســط دفتر 
وزیر جنگ صهیونیســتی منتشــر شده، 
آورده اســت: من از تمام اســرائیلی های 
حاضــر در ترکیه درخواســت می کنم که 
دســتورالعمل های نیروهــای امنیتــی را 
رعایت کنند. او در ادامه ادعا کرده اســت: 
اســرائیل در حال انجــام اقداماتی برای 
خنثی کردن تاش های ایران برای انجام 

یک حمله اســت و آماده می شود تا به هر 
حمله ای به شــهروندان اســرائیلی در هر 

جایی که باشند، پاسخی قاطعانه بدهد.
بر اســاس ایــن گزارش، مقامات ارشــد 
صهیونیســتی روز جمعه نیز هشدار دادند 
که »تهدیدات ملموســی« از سوی ایران 

وجود دارد.
این مقامات سیاسی و امنیتی که نخواستند 
نام شــان فاش شــود ، مدعی شدند که 
ایران قصد دارد در انتهای هفته حماتی 
در اســتانبول انجــام دهــد و از تمامی 
شهروندان شان خواســتند تا هرچه فوری 
خاک ترکیه را ترک کننــد و اگر توانایی 
خــروج از ترکیه را ندارنــد، خود را درون 
اتاق های هتل محبوس کنند و هیچ نشانی 

از اینکه اسرائیلی هستند بروز ندهند.
تایمز آو اســرائیل همچنین نوشــت که 

هم اکنــون بــرآورد می شــود، دو هــزار 
صهیونیستی ساکن ترکیه باشند.

ســعید خطیب زاده، سخنگوی وزارت امور 
خارجه جمهوری اســامی نیــز پیش از 
این  در واکنش به هشــدار اســرائیل به 
شهروندانش برای ســفر به ترکیه از بیم 
در  اسامی  جمهوری  تروریستی  اقدامات 
این کشــور، گفت مقام های اسرائیلی »در 
رختخواب های خود نگران باشــند و جای 

دیگر نگران نباشند.«
هشدار اسرائیل به ایران

همچنین بنی گانتز، وزیر جنگ اســرائیل 
مدعی شد که اســرائیل به هرگونه حمله 
احتمالی به شهروندان اسرائیلی در ترکیه 

»قاطعانه« پاسخ خواهد داد.
طی هفته اخیر مقام های اسرائیلی مدعی 
شده اند که شهروندان اسراییلی در ترکیه 

در معــرض تهدیــد »جــدی« از جانب 
جمهوری اســامی ایران قرار دارند و از 
آنها خواســته اند این کشور را ترک کنند و 
اگر در اســتانبول و دیگر شهرهای ترکیه 
حضور دارند، توصیه های امنیتی را رعایت 

کنند.
در بیانیه  بنی گانتز که توســط دفتر وزیر 
جنگ منتشر شده، آمده است، من از تمام 
اســرائیلی های حاضر در ترکیه درخواست 
می کنــم که دســتورالعمل های نیروهای 

امنیتی را رعایت کنند.
بنی گانتز تصریح کرده اســت: »اسرائیل 
در حال انجام اقداماتی برای خنثی کردن 
تاش های ایران بــرای انجام یک حمله 
است و آماده می شــود تا به هر حمله ای 
به شــهروندان اسرائیلی - در هر کجا که 

باشند، پاسخی قاطعانه بدهد.«

مجلسبان

جعفرزاده ایمن آبادی
توهین هایی که نمایندگان از مردم می شنوند نتیجه کار خودشان است

اظهارات بهادری؛ از گرانی خودرو و اجاره بها تا حواشی استعفای عبدالملکی

برخــی نمایندگان مجلــس روزهای اخیر در 
مواضعــی جداگانه نســبت بــه اعتراضات و 
توهیــن هایی کــه مردم در حــوزه انتخابیه 
انتخابیه به آنها انجام می دهند، اظهار گایه 

و دلخوری کردند.
غامعلــی جعفرزاده ایمن آبــادی در گفتگو 
با نامــه نیوز درباره علت اعتــراض مردم به 
نماینــدگان مجلس در حوزه هــای انتخابیه 
گفــت: مجلس زمان بررســی لایحه بودجه 
1۴01 حسن نیت نشــان داد و این لایحه را 
با تمام اشکالاتش قبول کرد. وقتی قرار است 

کاری در کشــور انجام شــود همه قوا باید با 
کمک هم ایــن کار را انجام دهند اما دولت، 
مجلس را جاگذاشــت.وی افزود: هم اکنون 
دولتمــردان در هر جا مورد ســئوال قرار می 
گیرند که چرا وضعیت اقتصادی این طور شد؟ 
مــی گویند »ما داریم قانــون مجلس را اجرا 
مــی کنیم.« در واقع این حقیقت را بیان نمی 
کنند که »دولت لایحه داد و مجلس تصویب 
کرد.« البته علت همه اتفاقات کنونی در حوزه 
اقتصادی کشور به خاطر مسائل چند ماه اخیر 
نیســت بلکه ریشه در اتفاقات نیمه دوم سال 

1۴00 دارد چون مجلس در آن دوره حســن 
نیت نشــان داد و با دولــت همراهی کرد اما 
الان دولت پشت مجلس را خالی کرده و هر 
جا مورد سئوال قرار می گیرد، پاسخ می دهد 

که »قانون مجلس را اجرا می کند«.
این فعال سیاسی اعتدالگرا یادآور شد: بودجه 
1۴0۲ برای دولت خیلی ســخت خواهد شد. 
از یک طرف انتخابات مجلس آینده در سال 
1۴0۲ برگــزار می شــود بنابراین نمایندگان 
مــی خواهند یک کار خوبــی را انجام دهند، 
دوم آنکــه فکر می کننــد در موضوع بودجه 

1۴01 ســادگی کردند و سرشان کاه رفت 
چون دولت به ویژه ســازمان برنامه با زیرکی 
هزینه اجتماعی یکســری مسائل مثل گرانی 
ها، مالیات و حــذف یارانه حامل های انرژی 
را به نماینــدگان تحمیل کرد و این وضعیت 
باعث شــد که نمایندگان در مقابل مردم بی 

پاسخ بمانند.
وی افزود: مردم دســت شــان به دولتمردان 
نمی رســد اما نمایندگان وقتی به حوزه های 
انتخابیه می روند باید در مکان های عمومی 
مثل مسجد، آموزش و پرورش، مراسم عزا و 

عروسی و غیره حضور پیدا کند بنابراین مردم 
یقه آنها را می چســبند. متأسفانه نمایندگان 
در موضوع بودجه 1۴01 در همراهی با دولت 

افراط کردند و مردم را نادیده گرفتند.
جعفرزاده درباره علــت توهین مردم در حوزه 
های انتخابیه به نمایندگان گفت: این وضعیت 
نتیجه عملکرد خودشــان است. امروز نماینده 
ای که می گوید »یارانه هر نفر باید ۶00 هزار 
تومان بشود« این را باید زمان تصویب لایحه 
بودجه در متن قانون درج می کرد، الان زدن 

این حرف ها هیچ فایده ای ندارد.  

سخنگوی دولت به مناسبت نخستین ســالگرد انتخابات ۲8 
خــرداد 1۴00 با حضور در یک برنامه تلویزیونی به ســوالاتی 

درخصوص مسائل روز کشور پاسخ داد.
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت شامگاه شنبه در برنامه 
»جهان آرا« به مناســبت نخستین سالگرد انتخابات ۲8 خرداد 
1۴00 اظهــار کرد: وضعیت شــروع به کار دولت ســیزدهم، 
وضعیتی بود که مردم خیلی از شــرایط موجود راضی نبودند. 
برای مثال تورم شــهریور ماه قریب به ۶0 درصد بود که این 

میزان در ۷0 سال اخیر بی سابقه بود.
وی عنوان کرد: برخی مواقع یک ســال یا چند ماه تورم زیاد و 
با ســرعت کنترل می شود، اما قریب به چهار سال تورم بالای 
30 تا ۴0 درصد داشــتیم و مســتمر به مردم فشــار وارد شد. 
همزمان بــا این تورم، دهه ۹0 به دهه از دســت رفته تبدیل 
شــد و رشد اقتصادی میانگین دهه ۹0 چیزی نزدیک به صفر 
است. همچنین فاصله طبقاتی افزایش پیدا کرد. یعنی هم فقر 

را داشتیم و هم تبعیض را.
ســخنگوی دولت افزود: شهریور ماه وضعیت سامت عمومی 
به گونه ای بود که در کرونا بالای ۷00 نفر در روز فوتی داشتیم. 
اینها عواملی بود که دست به دست هم می داد که مردم خسته 
باشــند. یک بخش جدی از پشــت کردن بخشی از مردم به 
صندوقها همین خستگی مردم بود. مردم می پرسیدند آیا دولت 
اصــاً کاری می کند؟ اگر پای صنــدوق برویم فایده ای دارد؟ 
فضایی که مردم بــا تعطیلی و بی دولتی مواجه بودند مقارن با 
شروع کار دولت جدید شد، در حوزه سیاست خارجی هم همه 
امیدها با بخشی پیوند داده شــده بود که همان بخش نتیجه 
نداده بود و آینده روشــن متصــور نبود.بهادری جهرمی اظهار 
کرد: این دولت هر اقدامی بخواهد انجام دهد با مردم در میان 
می گــذارد و صادقانه با مردم صحبت می کند و پنهان کاری در 
دولت قابل تصور نیست. سخنگوی دولت درباره اینکه مردم چه 
اندازه برای تحقق درمان و اصاح اقتصادی صبر کنند، اظهار 
کرد: من نمی توانم زمانی اعام کنم. لازمه عبور از این مسیر 
این اســت که متاسفانه باید صبر و همکاری و همراهی کرد و 
این مسیر فقط با تحمل سپری خواهد شد. در درمان کرونا اگر 
صبر و تحمل نبود، امروز شــیرینی آمار صفر نفر فوتی حاصل 
نمی شد. اگر همراهی و صبر نباشد نتیجه به دست نخواهد آمد. 
شــعار این دولت جان مردم و نان مردم بــود. مردم دیدند که 
اولویت جان مردم از ســوی دولت محقق شد.از دولت قبل و 
زحمات شان تشکر می کنیم، اما در حوزه واکسن، آمار گمرک و 
وزارت بهداشت و بانک مرکزی وقت مشخص است. در ابتدای 
رأی آوردن آقای رئیسی وقتی در مورد واردات واکسن صحبت 
می شد تعدادی از مسئولان دولت سابق و متولیان امر با اما و اگر 
پاسخ می دادند که آقای رئیسی فکر می کنید وارد کردن واکسن 

محقق می شود؟ آنان این امر را شبیه رؤیا تصور می کردند.
وی ادامه داد: دولت باید بفهمد و بداند با بالا زدن آستین خود 
به وسط میدان مشکات بیایند. آقای رئیسی در اوج نارضایتی 
به اصفهان رفتند. مــردم هم حضور دولت و توجه به حرف ها 
را می بینند و می شــنوند و عینی تر تصمیم می گیرند. شخص 
رئیس جمهور با ســران برخی کشــورها دربــاره بحران کرونا 
صحبت کرد و معاون اول نیز شبانه روز پیگیری کردند و نتیجه 
حاصل شد. برخی مشکات مربوط به مشکات فرامرزی است 
اما همین اندازه که بتوانیم آن ها را دور هم جمع کرده و تقسیم 
کار کنیم و مطالبه گری داشته باشیم، موفقیت آمیز است. وقتی 
مشکل واکسن برطرف شد که پیگیری برای آن صورت گرفت.

سخنگوی دولت درباره تعهد تأمین سالانه یک میلیون مسکن 
توسط دولت سیزدهم و وضعیت اجاره بها در کشور یادآور شد: در 
بازه زمانی سال ۹8 رشد و جهش نرخ و قیمت مسکن را شاهد 
بودیم که افزایش آن منجر به نرخ اجاره بها نیز می شــد و این 
افزایش با شیوع کرونا هم مصادف شد و ستاد کرونا نیز مجبور 
بود با شیوه نامه ای اجاره بها را کنترل کند، الان که بحران کرونا 
کنار رفته است، حالا فنر فشرده شده اجاره بها می خواهد خود را 
رها کند. طبیعتاً دولت امروز فعال است تا فنر اجاره بها را کنترل 
کند، از روش های مختلفی هم ســعی در کنترل شرایط داشت 
و با هماهنگی ســران قوا و نمایندگان مجلس سعی در تعدیل 
شرایط دارد.بهادری جهرمی درباره اینکه این تصمیم گیری ها 
ممکن است تبعات امنیتی داشته باشد و اینکه ۲5 درصد در بازار 
مورد توجه قرار نمی گیرد، تصریح  کرد: وقتی ما با جهش قیمت 
مسکن در گذشته مواجه شدیم و وقتی افزایش قیمت سالانه را 
داشتیم، طبیعتاً مالکان عاقمند به افزایش اجاره بها هستند اما 
دولت طرف مســتأجران است و تکلیف خود را مشخص کرده 
اســت. اساساً عدالت محوری این دولت ایجاب می کند همیشه 
ســمت طبقه ضعیفتر جامعه بایستد. دهک های پایین با فشار 
بیشتری مواجه هستند و دولت تا جایی که اختیار قانونی داشته 
اقدام کرده و در باقی موارد که اختیاری نداشته حدود دوهفته ای 
است که در شورای سران قوا و مجلس در حال پیگیری هستند 

تا طبقه مالک هم همراهی و تمکین با طرح را داشته باشد.
وی با تأکید بر اینکه امکان موفقیت طرح یک جانبه و دستوری 
دولت پاسخ نمی دهد، گفت: باید مردم با طرح دولت همراهی 
کنند. دولت در حمایت از مســتأجر مصمم است، اما موفقیت و 
شــیرینی این امر با همراهی مالک و صاحب ملک به واقعیت 
نزدیک تر اســت. شعار دولت ساخت ۴ میلیون مسکن در چهار 
ســال بود، برای شروع ساخت مســکن، چند ده مسکن مهر 
تکمیل نشده باید مورد توجه قرار گیرند، زیر یک سال نمی شود 
هم زمین پیدا کرد، هم مجوز گرفت هم کار ساخت را انجام داد، 

انجام این شعار کلید خورده است.

ســخنگوی دولت اعام کرد: بیش از یک میلیون و دویست 
هزار مســکن در مرحله اجرا قرار دارند و در مراحل مختلفی از 
اجرا قرار دارد که آثار خودش را کم کم نشــان می دهد. بیش 
از یک میلیون مسکن هم جایابی شده تا به این میزان ملحق 
شــود تا تقریباً به مرحله اجرای تمام طرح برسد و این میزان 
اختصاص به یک ســال اول دارد.بهادری جهرمی با بیان اینکه 
در مورد مالیات بر خانه های خالی در حال حاضر برگه مالیاتی 
هم فرستاده می شــود، گفت: برای 500 هزار واحد خانه خالی 
پس از شناســایی وزارت راه برگه مالیاتی صادر شــده است و 
تشدید ســخت گیری برای پرداخت مالیاتها مطابق قانون در 

نظر گرفته شده است.
وی درباره نتیجه مذاکرات هســته ای خطاب به مجری برنامه 
نیز تصریح کرد: سیاســت دولت در حوزه مذاکرات این بود که 
سیاســت خارجی مملو از مسائل اســت. برای مثال دولت به 
ابعاد گســترده دیپلماسی اقتصادی اشراف دارد و می گوید باید 
نــگاه خود را به صورت منطقه ای گســترش بدهیم و به همه 
چیز متوازن نگاه کنیم. دولت به صــورت متوازن میز مذاکره 
را پیگیری می کند، طرح هــای جدید ارائه می کند و طرح های 
طــرف مقابل را نیز مورد توجه قرار می دهد. دولت ایران هرگز 
میز مذاکره را ترک نکرده ولی ســخنان به حقی دارد که بر آن 
ایستادگی می کند. این دولت یا هر دولت دیگر صاحیت ندارد 
از حق مردم عدول کند. همزمان با این حوزه مذاکرات، دولت به 

تناسب توانمندی خود را در سایر حوزه ها فعال می کند.
بهادری جهرمی اضافه کرد: چین آمادگی سرمایه گذاری داشت 
اما به آن توجه نشده است و به ظرفیت 50 میلیارد دلاری پشت 
پا زده شده است. فقط این نیست، سوآپ گازی که محقق شد 
در کوتاه مدت ثمرات داشــت و در بلند مدت نیز ثمرات خواهد 
داشــت. هم ثمره اقتصادی آن را مردم دیدند و هم ثمره قطع 
نشدن گاز را در فصل سرما دیدند. معامله برد برد همین است و 

هم فروشنده و هم خریدار از آن رضایت داشتند.
ســخنگوی دولت در رابطه با وصول مطالبات ایران از عراق و 
اینکه آیا برای فروش نفت امتیازاتی در پشــت پرده داده شده 
اســت که راه باز شده است، گفت: اتفاق اول این است که این 
دولت به مردم خود باور داشــت. دولت وقتی پشت میز مذاکره 
نشست پشتش به مردم گرم است. با وجود این اعتماد واقعی به 
مردم خودمان، نوع مذاکره و تعامات متفاوت می شود. مسأله 
دیگر این اســت که به جای توجه به یــک ظرفیت، به همه 
ظرفیت ها نگاه می کنید. نکته سوم این است که این دولت سعی 
کرد پرتاش تر ظاهر شــود و شبانه روزی تاش کند. وقتی 
به این اندازه حجــم کار را افزایش می دهید بازارهای جدیدی 
به رویت باز می شــود. مردم دولت را می شناسند که اهل امتیاز 
خاص دادن نیســت که اگر بود اتفاقات بسیاری می افتاد. خیر. 

دولت هم بازار جدیــد باز کرده و هم بازارهای قدیم را تقویت 
کرده است. طلب واصل شــده از دولت عراق مربوط به قدیم 
بود نه اخیر. دولت ســیزدهم هرچه گاز فروخته، نقد پولش را 
گرفته و این طلب متعلق به این دولت نبود. این دولت وقتی گاز 
و نفت می دهــد پولش را می گیرد. نمی گویم در لحظه وصول 
می شود چراکه شرایط تحریمی اســت ولی در همین شرایط 
دولت دارد کارش را می کند.سخنگوی دولت در رابطه با تحریم 
و درصد سهم آن در مشکات کشور اظهار کرد: دولت سیاست 
خنثی ســازی تحریم ها را از ابتدا در پیش گرفته و تا پایان هم 
ادامه خواهد داد. تحریم غیرقانونی اســت و دولت هرگز آن را 
رها نخواهد کرد ولی دولت با مســیر خنثی ســازی تحریم ها 
پیش خواهد رفت و معطل نمی شــود بلکه همزمان تحریم را 

هم پیگیری می کند.
اظهارات سخنگوی دولت درباره استعفای عبدالملکی

وی در رابطه با علت اســتعفای عبدالملکی و حاشیه های آن 
تصریح کرد: ایشان استعفا کرده و دلیل استعفا را از خود ایشان 
بپرسید. من واقعا از ایشان نپرســیدم دلیل استعفای شان چه 
بود. می توانم تحلیل هایی بکنم اما گزاره اول شما )اینکه تاوان 
مبارزه با فســاد را داده و اســتعفا کرده( قطعا دلیل آن نیست. 
شــعار این دولت مبارزه با فســاد است و هر که با فساد مبارزه 

کند جایزه می گیرد.
بهــادری جهرمی هم چنین در رابطه با اختاف عبدالمالکی با 
مخبر بیان کرد: به عنوان شــاهد عینی، چنین چیزی را ندیدم 
اما اینکه بگویم اختاف نظر کارشناســی وجود نداشته، خیر. 
طبیعتاً اختاف نظر وجود داشــته است. هر بخش از دولت از 
نگاه بخش خودش به موضوعات نگاه میکند و تحلیل تفاوتهای 
مشــخص دارد. همان روز آخر کاری ایشــان در وزارتخانه در 
جلسه ای با حضور آقای مخبر و نمایندگان بازنشستگی حاضر 
شــدند و تعامات و احترام های متقابل ایشان با آقای مخبر به 

دید نمایندگان بازنشستگی هم رسید.
سخنگوی دولت در رابطه با ابقاء و عدم تغییر مدیران دولت قبل 
گفت: دولت معتقد است که مدیران دولت قبل نباید اتوبوسی 
تغییر کنند. حتی اگر با نظر سیاســی ما متفاوت بوده اما مدیر 
کارآمدی اســت و در مســیر دولت جدید می پذیرد که عمل 
کند. دولت مخالف افراط و تفریط اســت. در جابجایی مدیران 
تعلل صورت گرفته اســت اما عوامل مختلفی دارد. برای مثال 
تحلیل من این اســت که مدیران دولت جدید در انتخاب افراد 
ســختگیر هستند و از طرفی برخی فشارهای همیشگی هم از 
درون و بیرون دولت وجود دارد. رئیس جمهوری کمیته ســه 
نفره ای تشکیل دادند تا در مواردی که تعلل صورت می گیرد و 
ناکارامدی هست، وارد شوند. معاون اجرایی رئیس جمهور مأمور 

به پایش این موضوع هستند.
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قیمت واقعی دلار چند است؟
فعالان بازار معتقدند سیاست ارزی جدید بانک 
مرکزی عرصه را بر سفته بازان و معامله گران 
فردایــی تنگ کــرده و در حــال حاضر بانک 
مرکزی و صرافی های مجاز دســت بالا را در 

بازار دارند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
تسنیم، فعالان بازار معتقدند سیاست ارزی جدید 
بانک مرکزی، اثری تشویقی برای صادرات هم 
خواهد داشت و به رشد نسبی صادرات غیرنفتی 
و درآمد شرکت های صادراتی کمک می کند و با 
تداوم این روند با عرضه بیشتر، نرخ ارز به ثبات 
نسبی می رسد و تبعات چندنرخی بودن ارز در 
اقتصاد هم کمتر شــود.در همین ارتباط رییس 
کانون صرافان با مثبت ارزیابی کردن بخشنامه 
اخیر بانک مرکزی در خصوص عرضه ارز گفت: 
بخشنامه بانک مرکزی از این حیث که بسیاری 
از صادرکنندگان کالا نیاز داشــتند تا ارز خود را 
بــه قیمت واقعی در بازار به فروش برســانند و 
برای آنها جذابیت قیمتی داشــته باشد، حرکتی 
هوشــمندانه و مهم بود. براساس این بخشنامه 
صادرکنندگان اجازه دارند ارز حاصل از صادرات 
خود را به نرخ توافقــی با صرافی ها برای رفع 

تعهد در سامانه سنا به فروش برسانند.
کامــران ســلطانی زاده با تاکید بــر اینکه در 
جلسات متعدد به تصمیم گیران یادآور شده ایم 
کــه به هیچ عنوان در ســازوکار قیمت گذاری 
نباید دخالت داشته باشــند، افزود: خوشبختانه 
بانک مرکزی هم مکانیزم کشف نرخ بر اساس 

عرضه و تقاضا را دنبــال می کند و با توجه به 
اینکه بر اساس بخشنامه بانک مرکزی صرافی 
ها می توانند ارز صادرکنندگان را با نرخ توافقی 
خریداری کنند، تفاوت نرخ ارز در صرافی های 
در روزهای ابتدایی اجــرای طرح قاعدتاً وجود 
خواهد داشــت و ممکن اســت در صرافی ها 
شــاهد نرخ های متفاوتی باشیم ولی با کشف 
نرخ براســاس عرضه و تقاضا این تفاوت ها از 

بین خواهد رفت.
وی افزود: در حال حاضر برای خرید ارز توسط 
صرافی ها هیچ ســقف و محدویتی وجود ندارد 
ولی برای فــروش به متقاضیان بــه ازای هر 
کدملی ســالانه ۲000 یورو یا معادل آن بدون 
اسناد یا مدارک مســتند، می توانند به فروش 
برســانند.رییس کانون صرافــان تصریح کرد: 
بانــک مرکزی برای خرید ارز توســط صرافی 
هیچ ســقفی تعیین نکرده است ولی اصولا هر 
صرافی بر مبنای نیاز و تقاضای موجود اقدام به 
خریــد ارز از صادرکنندگان می کند و همچنین 
در قیمــت های بالا شــاید صرافی ها به دلیل 
افزایش ریســک در مقادیر بالا اقدام به خرید 
نکننــد.وی همچنین افزود: از روز چهارشــنبه 
هفته گذشته نیز بانک مرکزی با انتشار اطاعیه 
ابهامــات موجود در این زمینه را برطرف کرد و 
براســاس مقررات بالا دستی کلیه افراد حقیقی 
با اظهــار ارز خود در گمرکات و مبادی ورودی 
کشــور می توانند بدون هیچ ممانعتی اسکناس 
وارد کشــور کنند، ضمــن اینکــه از معافیت 

مالیاتی نیز برخوردار شــوند همچنین در مورد 
ارزهای خانگی درســطح خرد نیز دارندگان ارز 
می توانند تا ســقف 10 هزار یورو یا معادل ان 
به شکل دیگر ارزها با مراجعه به شبکه رسمی 
صرافی های کشور ارز خود را با نرخ های توافقی 

به فروش برسانند.
ســلطانی زاده ضمن اشــاره به اینکه همواره 
اختاف قیمت بین ارز بازار آزاد و ارز بازار نیما 
از یکدیگر پیروی می کنند،  گفت: هنگامی که 
در بازار ارز آزاد شاهد افزایش قیمت ارز هستیم 
به تبع آن افزایــش نرخ در بازار نیمایی نیز رخ 
می دهد ولی با این وجود، افزایش چشمگیر نرخ 
ارز در بازار نیمایی نداشته ایم و اکثر گروه های 
صادرکننده مانند پتروشیمی ها، فولادی ها و ... 
ارز خود را با قیمت های ماه های گذشته عرضه 
می کنند و ســایر صادرکنندگان و دارندگان ارز 
نیز براســاس نمودار عرضه و تقاضا نسبت به 

فروش ارز به صرافی ها اقدام می کنند.
در همین باره،  ســید کمال ســیدعلی؛ معاون 
ارزی اســبق بانک مرکزی درباره دستورالعمل 
جدید بانک مرکزی برای ثبات بخشی به بازار 
ارز مبنی بر مجــوز خریــد ارز صادرکنندگان 
توســط صرافی ها با قیمت توافقی گفت: خرید 
ارز صادرکننــدگان با نرخ توافقــی و احتمالا 
بالاترین نرخ موجود ، بســیار تاثیرگذار است و 
کمک می کند تا ارز بیشتری وارد بازار شود چرا 
که صادرکنندگان ترغیب می شــوند تا ارزهایی 
که به صورت اســکناس دارند را به صرافی ها 

عرضه کنند.وی ادامه داد: در گذشــته برخی از 
صادرکنندگان این مشــکل را داشــتند که باید 
ارزهــای نقدی خود را در بازار متشــکل ارزی 
می فروختند که این بازار قیمت پایینی نســبت 
به نرخ ارز بازار آزاد داشت بنابراین تصمیم اخیر 
بانک مرکزی می تواند تسهیل فرآیند صادرات 

را به همراه داشته باشد.
گفتنی است، کارشناسان اقتصادی تأکید دارند 
که سیاســت جدید ارزی بانک مرکزی به هیچ 
وجه مثل گذشته که در بازار ارزپاشی می کردند 
نیست و بانک مرکزی می تواند با با نرخ گذاری 

های هدفمند در بازار ارز تاثیرگذار باشد.
فعالان بازار معتقدند سیاست ارزی جدید بانک 
مرکزی عرصه را بر سفته بازان و معامله گران 
فردایــی تنگ کــرده و در حــال حاضر بانک 
مرکزی و صرافی های مجاز دســت بالا را در 

بازار دارند.
به گفته کارشناسان اقتصادی، نرخ هایی که در 
شبکه های اجتماعی منتشر می شود نرخ واقعی 
نیســت و ســودجویان تاش می کنند تا با جو 
سازی نرخ کاذب ایجاد کرده و نسبت به فروش 

ارزهای خود در قیمت های بالا اقدام کنند.
هم اکنون در صرافی ها قیمــت ارز توافقی در 
کانال ۲۹ هزار تومان قرار دارد ولی در شــبکه 
های مجازی ســعی دارند نرخ های بالاتری را 
اعام کنند که البته این نرخ ها هم نســبت به 

روزهای قبل روند کاهشی را نشان میدهد.
فعالان بازار می گوینــد هرچند در کانال های 
تلگرامی قیمــت دلار را در کانال های بالاتری 
درج می کنند ولی با این قیمت ها خریداری در 
بازار نداریم و ماک قیمتی، همان نرخ توافقی 

میان صادرکنندگان و صرافان است.

 ۱۰۰ هزار درخواست مجوز کسب وکار 
در بهار ۱۴۰۱ صادر شد

رئیس مرکز ملی مطالعات پایش و بهبود 
محیط کســب وکار وزارت امور اقتصادی 
و دارایی گفت: از ابتدای امسال تا کنون 
100 هزار درخواســت صــدور مجوز از 
طریق درگاه ملی صــدور مجوزها صادر 

شده است.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از ایرنا، »امیرســیاح« روز گذشــته 
در گفت وگو با ایرنــا درخصوص آخرین 

وضعیت ســامانه صدور مجوز کســب و کار اظهار کرد: دو هزار و 150 مجوز کســب وکار 
در کشــور شناسایی و یک هزار و ۴۹0 کسب وکار در کشــور در سامانه ملی صدور مجوزها 

بارگذاری شده است.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه تنها یک ســوم کســب وکارهای شناسایی شده، اما هنوز در 
سامانه صدور مجوز کسب وکار بارگذاری نشده است و هیات مقررات زدایی از اوایل خردادماه 

در دو نوبت کاری کمیته تشکیل داده تا مجوزها به درگاه ملی کسب وکارها متصل شود.
رئیــس مرکز ملی مطالعــات پایش و بهبود محیط کســب وکار وزارت اقتصاد گفت:  برخی 
دستگاه های خود انتظام همچون سازمان نظام روان شناسی و کانون وکا در اتصال به سامانه 
و نســبت به اجرای قانون صدور مجوز کسب وکار مقاومت می کنند و از دستگاه های نظارتی 

خواستیم که آنها را مجاب به پیروی از قانون کنند.
ســیاح تاکید کرد: وزارت اقتصاد در تاش است مجوز کسب وکارها را اعانی کند و مقررات 

زائد در فعالیت های اقتصادی را حذف کند.
وی درباره اعطای مجوز به کسب وکارهایی که به تهیه مواد غذایی می پردازند، گفت: سازمان 
غذا و دارو ماحظاتی را در جهت سامت مردم دارد و مانع اعطای جواز به این کسب وکارها 

می شوند و درصدد هستیم تا با سازوکاری مناسب این مسائل را برطرف کنیم.
رئیس مرکز ملی مطالعات پایش و بهبود محیط کســب وکار وزارت اقتصاد تصریح کرد: هم 
اکنون همه دســتگاه ها می توانند برای دریافت مجوز کسب وکار به سامانه صدور مجوزهای 

کسب وکار مراجعه کنند البته به جز مشاغل خانگی که مربوط به مواد غذایی است.
به گفته سیاح، از ابتدای سال تا کنون حدود 100 هزار درخواست صدور مجوز به درگاه ملی 

کسب وکارها صادر شده و نسبت صدور به درخواست ۲۴ درصد بوده است.
وی اظهــار داشــت: مرکز ملــی مجوزها و وزارت اقتصــاد از این پس هر هفته فهرســت 
دســتگاه هایی که مجوز صادر می کنند را منتشر می کند، پیش از این میزان اتصال دستگاه ها 

را منتشر می کرد.

تغییر قیمت لوازم خانگی ابلاغ نشده است
دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران 
با بیان اینکه تغییــر قیمت لوازم خانگی 
اباغ نشــده اســت، گفت: بــه صورت 
شــفاهی در مورد تعدیل قیمت صحبت 
کردیم اما هنوز روی عددی توافق نکرده 
ایم.به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از مهر، عباس هاشــمی در مورد 
تغییــر قیمت لوازم خانگی، اظهار کرد: با 
توجه به افزایش قیمت نهاده های تولید، 
دستمزد و هزینه های جانبی دیگر، تعدیل 

قیمت لوازم خانگی اجتناب ناپذیر اســت. البته تولیدکنندگان راضی به افزایش قیمت نیستند 
اما در حال حاضر تولید به مرحله ضرر رسیده است بنابراین چاره ای جز تعدیل قیمت نداریم.

دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران در خصوص افزایش 10 تا 15 درصدی قیمت لوازم 
خانگی، افزود: به صورت شــفاهی صحبت هایی در این مورد با ما شده اما هنوز هیچ توافقی 

نکرده ایم و هیچ چیزی به صورت رسمی اباغ نشده است.
وی تصریح کرد: تولیدکنندگان بر اساس مستندات و مدارک تعدیل قیمت ها را دنبال می کنند 

و معتقدند بهتر است در دو مرحله افزایش قیمت صورت گیرد تا شوکی به بازار وارد نشود.
هاشــمی گفت: مســئولان ذیربط از وزارت صمت تا ســتاد تنظیم بازار باید بر اســاس کار 
کارشناســی، تصمیم بگیرند. قیمت لوازم خانگی کالا به کالا فرق می کند، بنابراین بدون کار 

کارشناسی و به صورت دستوری نمی توان بازار را اداره کرد.

رکود معاملات در بازار خودرو
خریــد و فروش خودرو روز گذشــته نیز 
رونقی نداشــت و با وجود کاهش قیمت 
دلار، در بازار خودرو قیمت ها ثابت مانده 
اســت.به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
و به نقل از تســنیم؛ در بازار روز گذشته 
خرید و فروش خــودرو همانند روزهای 
گذشــته خبری از رونق معامات نیست. 
نکته قابل تأمل اینجاســت با وجود روند 
نزولی قیمت دلار بازار خودرو نســبت به 

این موضوع واکنشــی نداشت و قیمت ها نسبتا ثابت مانده است. فروشندگان خودرو معتقدند 
روند ثبت نام افراد رزرو در سامانه یکپارچه خودرو باعث شده تا فعا خرید و فروشی در بازار 

نباشد. البته باتکلیفی واردات خودرو هم در  توقف معامات تأثیر گذاشته است.
روی هــم رفته بازار خودرو امروز باتکلیف تر از دیروز مدام تحت تأتیر قیمت دلار نوســان 
قیمتی را بدون هیچ منطقی پشــت ســر می گذارد.  اما در این شــرایط معاماتی هم اتفاق 

نیفتاده و عما خودروها با قیمت های کاذب مورد معامله قرار نمی گیرند.

سکه های گلدکوئست به خزانه یک بانک رفت
آنطور که رئیس ســازمان اموال تملیکی می گوید ســکه های گلدکوئســتی که در اختیار این 
ســازمان قرار دارد، هنوز تعیین تکلیف نشــده و حدود دو ماه پیش به خزانه یک بانک منتقل 
شده است.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، ماجرا از زمانی شروع شد که در 
اواخر سال گذشته معاون دادستان تهران در  بازدیدی از انبارهای سازمان اموال تملیکی تاکید 
کرد که تکلیف 80 میلیارد تومان سکه گلدکوئستی که حدود 15 سال است در این انبارها مانده 
مشــخص شود.اجتهادی -رئیس سازمان اموال تملیکی- در نشستی در رابطه با تعیین تکلیف 

این سکه ها و طاهای مانده در سازمان اموال تملیکی توضیحاتی به ایسنا ارائه کرده است.
مالک سکه ها ایران نیست و رای صادر نشد

به گفته وی، قوه قضائیه و دادستان کل کشور پیگیر موضوع سکه های گلدکوئست هستند اما 
هنوز رای قطعی برای آن صادر نشــده است. علت موضوع به این بر می گردد که مالک این 

سکه ها در داخل ایران نیست و باید شناسایی شده و در کشور حضور پیدا کند.
انتقال سکه ها به خزانه بانک، ربطی به قضیه بانک ملی ندارد

رئیس ســازمان اموال تملیکی یادآور شد که کل ســکه هایی که داخل خزانه سازمان اموال 
تملیکی بوده به خزانه یکی از بانک ها منتقل شــده است. البته او تاکید کرد که این موضوع 
ربطــی به قضیه اخیر بانک ملی ندارد و حدود دو ماه پیش این ســکه ها به خزانه یک بانک 
منتقل شــده است.اجتهادی با اشاره به اینکه سکه ها و طاهایی که در اختیار سازمان اموال 
تملیکــی قــرار دارد به صورت مرتــب در مزایده ها به فروش می رســد و هیچ گونه فروش 
مذاکره ای انجام نمی شود یادآور شد که مشکل قانونی برای تعیین تکلیف طا، سکه، شمش 
و زیورآلات در اختیار سازمان اموال تملیکی وجود ندارد ولی تا زمانی که رای قطعی برای آن 
صادر نشده به فروش نمی رسد.پیش از این میرمعینی -معاون پیشین سازمان اموال تملیکی 
در رابطه با تعیین تکلیف ســکه های گلدکوئست گفته بود که در کنار صدور رای، باید نحوه 
فروش نیز  از ســوی قضایی اعام و مشخص شود که این سکه ها قرار است در حالت اولیه 

واگذار و یا اینکه به حالتی دیگر تغییر کند.

خبر

ورود سران سه قوه به بازار اجاره بهای مسکن؛

مالکان مجبور، مستاجران مستاصل!
رصدها حاکی از عدم تناســب میان درآمد 
و هزینه مســکن خانوار است و این روزها 
اجاره نشــینان از کابــوس روزانه خود بابت 
پرداخت اجاره بهــا صحبت می کنند؛ چراکه 

رفتارها در بازار اجاره بهت آور شده است. 
بــه گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« و 
بــه نقــل از خبرآناین، به نظر می رســد 
صاحب خانه ها دیگــر به افزایش 10، ۲0 یا 
حتی 50 درصدی رقم اجاره راضی نیســتند 
و صحبــت از افزایش های بســیار بیشــتر 
است. توجیه شان برای اعام این اعداد هم 
گرانی های یک ماهه اخیر کالاهای اساسی 
اســت. در این میان اگرچه آمارهای رسمی 
با واقعیت بازار تناســب آن چنانی ندارد، اما 
باز هــم گزارش های دولتــی، گرانی های 

شگفت انگیز اجاره را تایید می کند.
روی تعیین سقف 2۵ درصدی اجاره بها 

پافشاری شد
در فضــای گرانی ها در بازار اجاره، ســتاد 
تنظیم بازار در اواخر اردیبهشــت امسال در 
مصوبه ای سقف افزایش اجاره بها در تهران 
را ۲5 درصــد تعییــن کرد؛ بــه طوری که 
مشــاوران اماک قراردادهای اجاره مسکن 
را با ارقامی بیــش از ۲5 درصد اجاره بهای 
همان واحد در ســال گذشته افزایش دهند 
و در غیر ایــن صورت، بــا جریمه روبه رو 

می شوند.
اما پس از گذشــت یک ماه روند بازار نشان 
می دهد که موجــران و مالکان توجهی به 
این مصوبه ندارند و بــا افزایش هایی بعضا 
تا چند برابــر اجاره بهای ســال های اخیر، 
واحد مســکونی خود را فایــل کرده اند. در 

این شرایط، کارشناســان اقتصاد مسکن از 
احتمــال ادامه روند افزایشــی اجاره بها در 
ماه های پیش رو به دلیل تاش بازار اجاره 
مسکن برای رسیدن به فاصله زیاد اجاره بها 
با ارزش ملک که در ســال های اخیر رشد 

جهش گونه داشته، خبر می دادند.
ورود سران سه قوه برای مدیریت حوزه 

مسکن
با این حال، باز هــم مصوبه تعیین حداکثر 
افزایش اجاره بها در هر ســال تا سقف ۲5 

درصد در تهران و ۲0 درصد در شــهرهای 
تاکید شــورای عالی  سراسر کشــور، مورد 
هماهنگی اقتصادی ســران قوا قرار گرفت. 
در جلســه شنبه شب گذشــته شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی، وزیر راه و شهرسازی 
گزارشی از وضعیت بازار مسکن ارائه کرد و 
بر همین اساس، سران سه قوه تاکید کردند 
سیاســت ها و اقدامات لازم برای مدیریت 
حوزه مســکن ســریع تر اجرایی و همزمان 
طرح دو فوریتی مطــرح در مجلس نیز در 

اولویت تصویب قرار گیرد.
در همیــن زمینه مصوبه دولــت در زمینه 
تعییــن حداکثــر افزایش اجاره بهــا در هر 
ســال تا ســقف ۲5 درصد در تهران و ۲0 
درصد در شهرهای سراسر کشور مورد تایید 
قوا  اقتصادی سران  شورای عالی هماهنگی 
قرار گرفت و مقــررات لازم برای ضمانت 
اجرایی این مصوبه به تصویب ســران قوا و 

دیگر اعضا رسید.
ریسک اجاره بالا رفت

در حالی مصوبه تعیین ســقف ۲5 درصدی 
برای اجاره بهــا مورد تایید شــورای عالی 
هماهنگی اقتصادی ســران قوا قرار گرفته 
که کارشناسان اعتقاد دارند این روش ها به 
بازار اجاره و مستاجران در کوتاه مدت کمک 

نمی کند.
مهدی ســلطان محمدی، کارشــناس بازار 
مســکن در خصوص سیاست تعیین سقف 
برای اجاره بها بــرای کنترل بازار می گوید: 
موضوع تعیین ســقف برای اجاره موضوعی 
است که در دنیا مطرح بوده و سابقه چند ده 
ســاله دارد. مطالعات علمی زیادی نیز روی 

نتایج این سیاست ها انجام شده است.
وی می افزاید: مــا اندوخته تجربی و علمی 
کافی راجــع به این قضیه داریم. جمع بندی 
مطالعات نشــان می دهد کــه در مجموع 
این روش ها بــه بازار اجاره و مســتاجران 
در کوتاه مدت کمک نمی کنــد. البته برای 
مستاجرانی که فعا در یک خانه نشسته اند، 
کمکــی خواهد بود، اما بــه محض این که 
جابه جایی ای انجام شــود یا موجر، مستاجر 
جدیــدی بخواهــد بگیرد، دشــواری های 

بیشتری به وجود خواهد آمد.
عرضه واحدهای اجاری در درازمدت کم 

می شود
این کارشناس بازار مسکن توضیح می دهد: 
فشــاری که دولت می آورد، باعث می شود 
بخشــی از دریافتی ها از کانال غیررسمی و 
ثبت نشــده انجام شــود. این یک اثر منفی 
سیاســت دولت است. از سوی دیگر، میزان 
عرضه واحدهای اجــاری در درازمدت کم 
می شــود، زیرا مالکان با شــرایطی مواجه 
می شــوند که اختیاری دربــاره تصمیمات 
اقتصادی خانه شان داشــته باشند. در عین 
حال، ســرمایه گذاران بازار اجاره از این بازار 

خارج خواهند شد.
در  می کنــد:  تصریــح  ســلطان محمدی 
درازمدت با اجرای این سیاســت، بازار سیاه 
ایجاد خواهد شــد و خیلــی از پرداخت ها 
مالکان  می رود،  غیررســمی  کانال های  در 
اجاره های شــفاف نمی دهنــد و پول های 
دیگری بــرای تضمین کار خود می خواهند 
تــا بتوانند با وجود تهدیدها، خود را محفوظ 

نگه دارند.

وی متذکر می شود: تجربه نشان می دهد که 
تعیین ســقف برای اجاره، کیفیت واحدهای 
اجــاری را کاهش می دهد و مالک ســعی 
می کند هزینه های خود را به حداقل برساند.

این کارشــناس بازار مسکن یادآور می شود: 
در این چند ده ســاله خیلــی از مدیران به 
سمت این سیاســت رفتند، اما وقتی درباره 
تبعــات آن آگاهی پیــدا می کردند، کاری 

نکردند.
سلطان محمدی با بیان این که ریسک اجاره 
دادن بیشتر خواهد شــد، تاکید می کند: در 
مجموع تبعات این سیاست منفی خواهد بود 

و کمکی به مستاجران نخواهد کرد.

 مصوبه دولت در 

زمینه تعیین حداکثر افزایش 

اجاره بها در هر سال تا سقف 

25 درصد در تهران و 2۰ 

درصد در شهرهای سراسر 

کشور مورد تایید شورای عالی 

هماهنگی اقتصادی سران قوا 

قرار گرفت و مقررات لازم 

برای ضمانت اجرایی این 

مصوبه به تصویب سران قوا و 

دیگر اعضا رسید

جمع بندی مطالعات 

نشان می دهد که در مجموع 

این روش ها به بازار اجاره 

و مستاجران در کوتاه مدت 

کمک نمی کند. البته برای 

مستاجرانی که فعلا در 

یک خانه نشسته اند، کمکی 

خواهد بود، اما به محض 

این که جابه جایی ای انجام 

شود یا موجر، مستاجر 

جدیدی بخواهد بگیرد، 

دشواری های بیشتری به 

وجود خواهد آمد

چرا قیمت سیمان بالا رفت؟
ــروز عرضــه  ــر انجمــن ســیمان گفــت: از ام دبی
ســیمان در بــورس کالا افزایــش خواهــد یافــت و 
بــا تامیــن بــرق کارخانجــات قیمــت هــا در ایــن 

حــوزه متعــادل تــر مــی شــود.
ــه  ــروز« و ب ــح ام ــه »صب ــزارش روزنام ــه گ ب
ــار  ــن، عبدالرضــا شــیخان اظه ــل از خبرانای نق
ــا قطعــی بــرق  ــود محدودیــت و ی کــرد: قــرار ب
ــا  ــن رو ب ــود؛ از ای ــال ش ــاه اعم ــرداد م از 15 خ
ــورس  ــه ب ــار، هجــوم ب ــن اخب پخــش شــدن ای
ــد ســیمان افزایــش یافــت کــه  ــرای خری کالا ب
ــت  ــا ۲0 درصــد قیم ــن 10 ت ــاله بی ــن مس همی

ــرد. ــالا ب ســیمان را ب
کارفرمایــی صنعــت  انجمــن صنفــی  دبیــر 
ســیمان افــزود: بــا جلســاتی کــه بــا وزیــر نیــرو 
داشــتیم مقــرر شــد بــرای تولیــد 5 میلیــون تــن 
ســیمان از امــروز یکشــنبه بــرق تأمیــن شــود تــا 

ــه مشــکلی نخــورد. ــد و عرضــه ب تولی
وی ادامــه داد: مقــرر شــد شــب تــا صبــح بــرق 
کارخانجــات را تأمیــن کننــد تــا عملیــات مربــوط 
بــه آســیاب انجــام شــود و از کلینکرهــای تولیــد 
شــده، ســیمان تولیــد کنیــم. همچنیــن بــرق بــه 
صــورت ثابــت و ۲۴ ســاعته بدهنــد کــه کلینکــر 

تولیــد کنیــم. در واقــع ۴5 درصــد دیمانــد 
ــورت  ــه ص ــد ب ــرق بدهن ــا ب ــه م ــی ب مصرف

ــم. ــد کنی ــیمان تولی ــم س ــت می توانی موق
شــیخان ادامــه داد: قــرار شــد کارخانه هــای 
ســیمانی تــا آنجــا کــه می تواننــد ســیمان 
عرضــه کننــد تــا التهابــات کــم شــود. بنابرایــن 
از امــروز عرضــه ســیمان در بــورس کالا بیشــتر 
می شــود تــا بتوانیــم قیمت هــا را متعادل تــر 

ــم. کنی
وی اظهــار کــرد: صنعــت ســیمان مقصــر گرانــی 
نبــود و عرضــه انجــام می شــد منتهــی بــه 

دلیــل انتشــار شــایعات مبنــی بــر قطعــی بــرق، 
ــن  ــود و همی ــاد ش ــورس کالا زی ــه ب ــوم ب هج
مســاله منجــر بــه افزایــش قیمــت و التهــاب در 
بــازار شــد کــه امیدواریــم بــا افزایــش عرضــه از 

ــود. ــادل ش ــا متع ــروز قیمت ه ام
کارفرمایــی صنعــت  انجمــن صنفــی  دبیــر 
ســیمان خاطــر نشــان کــرد: ضمــن اینکــه اگــر 
ــن  ــر تأمی ــی ب ــود مبن ــول خ ــه ق ــرو ب وزارت نی
بــرق کارخانجــات ســیمان عمــل و از ایــن 
ــاً  ــد، قطع ــک کن ــد کم ــداوم تولی ــه ت ــق ب طری

شــد. خواهــد  متعادل تــر  قیمت هــا 

ــت در  ــال محدودی ــش از اعم ــیمان پی ــازار س ب
ــی  ــرایط آرام ــود و ش ــب نب ــرق ملته ــرف ب مص
ــرای  ــد از اج ــا بع ــد، ام ــر می گذران ــت س را پش
در  بــرق  مصــرف  محدودیــت  بخش نامــه 
ــیمان  ــان س ــولاد؛ متقاضی ــیمان و ف ــع س صنای
ــورس کالا  ــه ب ــول ب ــن محص ــد ای ــرای خری ب
هجــوم آوردنــد و قیمــت ســیمان افزایشــی شــد.

ــه  ــر ب ــرق منج ــی ب ــز قطع ــته نی ــال گذش س
توقــف تولیــد در کارحانه هــای فــولاد و ســیمان 
شــد کــه همیــن امــر کاهــش تولیــد و افزایــش 

ــی داشــت. ــت را در پ قیم
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ماجرای ازدواج بین المللی !
ماجرای ایده امیر حســین بانکی پور رئیس 
کمیسیون مشــترک طرح جوانی جمعیت و 
حمایت از خانواده مجلس درباره ازدواج بین 
المللی در همایش »ایران جوان« در جامعه 
الزهرا )س( با موجی از انتقادات نمایندگان 
مجلس مواجه شــد تا جایی که عده ای از 
بهارســتان نشین ها خواســتار عذرخواهی 
او بــه دلیل بیان چنین ایده ای شــدند اما 
او عذرخواهی نکرد!به گزارش ایســنا، جو 
مجلس در همان ســاعات ابتدایی جلســه 
علنی متفاوت از ســایر روزها و جلســات 
پارلمان بود که دلیــل آن را باید در توصیه 
بانکــی پور بــرای »ازدواج بیــن المللی« 

جستجو کرد.
اعتراضــات بــه ایــن صحبــت از طرف 
نمایندگان زن مجلس شــروع شد. آنها به 
صورت دســته جمعی مقابل صندلی بانکی 
پور نماینده اصفهان جمع شــده و انتقادات 
خود را بیان می کردند؛ انتقاداتی که با دفاع 

بانکی پور مواجه شد.
شــاید همین واکنش نماینــدگان زن بود 
که باعث حساســیت نمایندگان مرد شد و 
تعدادی از آن ها ســوالات خود را از بانکی 
پور پرسیده و تعدادی هم با صدای بلند او را 
مورد عتاب قرار می دادند؛ حتی محمودوند 
عضو کمیســیون امنیت ملی بــه او گفت: 
»آیــا واقعا چنین حرفــی زده ای؟ اصا ... 
که چنیــن چیزی گفتی؟!« کمــال علیپور 
نماینده قائمشهر هم با حالتی سوال برانگیز 
و متعجب به او گفت که آیا واقعا راه حل را 

چنین چیزی می دانی؟
همه این اتفاقات در میانه بررســی موادی 
از طــرح اصاح قانون تشــکیات و آئین 
دادرسی دیوان عدالت اداری رخ می داد که 
با ورود تعدادی از اعضای هیات رییسه جو 

مجلس آرام شد.

کاش در مقابل ملت بزرگ ایران 
عذرخواهی می کردید؟

اما این پایان واکنش های نمایندگان نبود؛ 
در خال بررســی دو فوریــت طرح حذف 
تبصــره بند ت ماده )1( قانــون حمایت از 
خانواده و جوانــی جمعیت مربوط به حذف 
موضوع نــرخ باروری در اســتان ها برای 
ارائه تســهیات در قانون جوانی جمعیت، 
معین الدین سعیدی نماینده چابهار در قالب 
تذکری گفــت: چرا این مســائل را مطرح 
می کنید؟ کسی که یک جو غیرت دینی دارد 
مگر می شود بگوید که بانوان این سرزمین 
بروند با اتباع دیگر ازدواج کنند؟ کاش این 
را اصــاح می کردید و کاش در مقابل ملت 

بزرگ ایران عذرخواهی می کردید؟
وی تاکید کــرد: ما چرا باید بــرای بانوان 
ایرانــی تصمیــم بگیریــم؟ خواهش می 
کنم برادر عزیــزم از پیشــگاه ملت ایران 

عذرخواهی کند.
از ساحت مقدس مادران و خواهران 

ایرانی عذرخواهی شود
ســپس غنی نظری نماینده خلخال گفت: 
اینکــه برخی از دوســتان دربــاره ازدواج 
دختران ایرانی با اتباع بیگانه به بهانه توسعه 
روابط فرهنگی صحبت کردند، کاما غلط 

است.
وی افــزود: انتظــار داریــم رئیس مجلس 
فرصت دهد تا این نماینده از ساحت مقدس 

خواهران و مادران ایرانی عذرخواهی کند.
حفظ منزلت زنان و دختران را بر خود 

واجب می دانیم
فاطمه قاســم پور رییس فراکسیون زنان و 
خانواده مجلس هــم تاکید کرد که نباید با 
یکسری اظهارنظرها جامعه را ملتهب کرده 
و جامعه زنان را که کریمانه به دنبال احقاق 
حقوقشان هستند ملتهب کنیم، این کار در 

شأن مجلس نیست؛ از این تریبون به تمام 
زنان و دختران و مردان غیور سرزمین خود 
اعام می کنم که حفظ شــأن و منزلت آنها 
را بر خود واجب می دانیم و در این مســیر 

گام برمی داریم.
دفاع بانکی پور از ایده »ازدواج بین 

المللی«
در واکنش به تمامی این تذکرها بانکی پور 
با اســتناد به ماده ۷5 آیین نامه در تذکری 
ابتدا توپ را در زمین رســانه ها انداخت و 
گفت: همه ما مجلســی ها می دانیم رسانه 
های معاند ســخنان به خصوص ســخنان 
نماینــدگان را تقطیع می کنند و به تخریب 
مجلس می پردازنــد. از نمایندگان مجلس 
که خودشــان زمانی قربانی تقطیع شده اند، 
انتظار دارم هر وقت در پیامکی اظهارنظری 
را می خواننــد ابتدا صحبتهای کامل طرف 

مقابل را شنیده و بعد قضاوت کنند.
آخرش هم عذرخواهی نکرد!

ســپس بانکی پور گفت که صبحتهای من 
در یک محیط علمی و آکادمیک بود آن جا 
ضمن تحلیل آماری، تاکید کردم که بحث 
رسانه ای نیست و مربوط به حوزه نظری و 
صاحب نظران است، گفتم آمارهای غلطی 

در جامعه مطرح شده که باید اصاح شود.
وی مجددا همــان حرف های قبلی اش را 
تکرار کــرد و گفت: توجه به این شــرایط 
توصیه ای درباره ازدواج همسالان کردم و 
گفتم که روانشناســان تایید می کنند، سن 
عقلی و ظاهری در ازدواج ماک اســت و 
نه سن شناســنامه ای؛ اگر بخواهیم طبق 
فرهنگ غلطمان دختران با پسرانی ازدواج 
کنند که سنشــان بیشتر از آنها است، ضربه 
به دختران وارد می شــود  در آن جلســه 

تاکیدم به ازدواج همسالان بود.
وی افــزود: بحث دیگر کــه در آن محیط 

علمــی صحبت کردم این بود که مراجعاتی 
داشــتیم از خانــم هایــی که بــا برخی از 
اندیشــمندان خارج از کشــور ازدواج کرده 
بودند اما شناســنامه ایرانی به فرزندانشان 
داده نشــده با اینکه مجلس از سالها پیش 
قانونی در این بــاره تصویب کرده  بود  در 
آن جا تاکید شــد که مشکل قانونی نداریم 
و نباید مانع شویم. وقتی اندیشمندانی داریم 
کــه از نظر اخاقی و اعتقــادی با فرهنگ 
ما جور هســتند و به انقاب ما عاقه مند 
هستند و با یک بانوی ایرانی ازدواج کردند 

ما نباید شرایط ر ا برای آنها  سخت کنیم.
بانکی پور گفت: در آن محفل علمی تاکید 
کــردم که این بحث بیشــتر تحلیل آماری 
اســت. اما صحبتهایم را تقطیع کرده و جو 
منفی ایجاد کردند. به نوبه خودم از بانوانی 
که ممکن اســت این تقطیــع ذهن آنها را 
آزرده کرده باشــد از طرف آن رسانه های 
غلط عذرخواهی مــی کنم اما معتقدم نباید 

صورت مسئله را پاک کرد.
اما بانکی پور در نهایت عذرخواهی نکرد که 
همین موضوع با اعتراض مجدد نمایندگان 
زن و تعداد انگشت شــماری از نمایندگان 
مرد مواجه شد که یکی از همین نمایندگان 
با فریاد به او گفت:»آخرش هم عذرخواهی 

نکردی!«.
بانکی پور چه گفته بود؟

اما بانکی پــور چه گفته بود؟ او در همایش 
»ایران جوان« که در یکم خرداد در جامعه 
الزهرا شــرکت کــرده بود بــرای ازدواج 
دختران با سنین بالا ایده هایی مانند ازدواج 
بین المللــی و ازدواج هم ســالان را مطرح 
کرده بود که در زیر بخشی از صحبت های 

او را می خوانید:
تعداد دختران و پســران در آستانه ازدواج و 
زیر 30 سال ما فعاً به هم می خورد؛ اما در 

خصوص نسل گذشته منظور دختران مجرد 
بالای 30 سالی هستند که آمار آنها با توجه 
به سرشــماری صورت گرفته در ســال ۹5 
چیزی در حدود یک میلیون و ۴00 هزار نفر 
را نشان می دهد و خانم های بالای 30 سال 
مجردی که در این سن یا مطلقه هستند و 
یا به هر دلیل همسر خود را از دست داده اند 
هم بالغ بر ۷00 هزار نفر هستند، یعنی روی 
هم دو میلیون و 100 هزار نفر مجرد 30 تا 
50 ســاله وجود دارد که اگر بخواهند طبق 
عرف ازدواج ها با فردی متوســط پنج سال 
بزرگ تر از خــود ازدواج کننــد، این تعداد 
پسر مجرد وجود ندارد، بیشترین نگرانی ما 
مخصوص این گروه سنی از جمعیت است. 
وگر نه نگرانی برای دختران 1۶ تا 30 سال 
که عموماً با پســران ۲0 تا 35 سال ازدواج 

می کنند چون نسبیت وجود ندارد.
برای این گروه دو پیشنهاد وجود دارد؛ اول 
ازدواج هم ســالان است، به این مفهوم که 
بنا به گفته روان شناســان که پایبند به این 
مســئله هستند که سن شناسنامه ای ماک 
تصمیم نیســت، بلکه ماک سن ظاهری و 
عقلی افراد است، افراد به ازدواج هم سالان 
که از گذشته نیز وجود داشته و اتفاقاً ازدواج 
موفقی هم اســت روی بیاورند. دختر حتی 
می تواند با فردی یک یا دو ســال کوچکتر 
خود نیز ازدواج کند به شــرط آنکه شکسته 
نشده باشد و نشاط خود را حفظ کرده باشد.

و توصیه دیگر هم می تواند ازدواج بین المللی 
باشــد، به این معنی که این قشر از دختران 
مجرد با توجه به کمبود پسر مجرد در کشور 
با مسلمانان و شــیعیان عاقه مند به ایران 
ازدواج کنند؛ از این طریق نه تنها توســعه 
فرهنگی اتفــاق افتاده اســت و ارتباطات 
بین المللی تقویت می شود، بلکه این نسبیت 
به هم ریخته در کشور نیز بر طرف می شود.

واکنش به ماجرای پزشکانی که بجای هزینه 
درمان، سکه و دلار طلب می کنند

رییس کل ســازمان نظام پزشــکی در 
واکنــش به برخــی اظهــارات مبنی بر 
دریافــت ســکه و دلار به جــای هزینه 
درمانی از ســوی برخی پزشکان، اعام 
کرد که ســازمان نظام پزشــکی با این 
اقدامات مخالف است؛ البته در این زمینه 
گزارشی به سازمان نظام پزشکی واصل 
نشده است، اما قطعا اگر گزارشی در این 

زمینه به ما برسد، رسیدگی می کنیم.
رییس زاده در پاسخ به سوال ایسنا درباره گزارشاتی مبنی بر برخی دریافت های خارج از تعرفه 
برخی پزشــکان و همچنین اظهاراتی مبنی بر درخواســت غیرریالی برخی مطب ها و مراکز 
درمانی و از جمله دریافت ســکه یا دلار به ازای هزینه درمان، گفت: سازمان نظام پزشکی با 
این اقدامات مخالف است. در این زمینه گزارشی به سازمان نظام پزشکی واصل نشده است، 
اما قطعا اگر مواردی وجود داشــته باشد، ما با چنین اقداماتی مخالفیم و اگر گزارشی در این 

زمینه به ما برسد، رسیدگی می کنیم.
وی افــزود: قطعا درصد چنین تخلفاتی متفاوت از ســایر صنوف جامعه نیســت، اما همان 
حداقل هایش هم قطعا زیبنده جامعه پزشــکی و هیچ قشــری نیست. سازمان نظام پزشکی 
طبق قانون مصوب مجلس وظیفه رســیدگی به شکایات را دارد و اگر کسی در این زمینه ها 
شــکایت کند، ما بررســی می کنیم. معاونت های درمان دانشــگاه های علوم پزشکی وظیفه 
نظــارت دارند، هم ســاختار و قانون آن را دارند و هم نیروی انســانی آن را در اختیار دارند. 
سازمان نظام پزشکی نه به لحاظ قانونی و نه به لحاظ لجستیکی، این وظیفه را برای نظارت 

و سرکشی ندارد، اما اگر شکایتی واصل شود، حتما پیگیری می شود.
وی در این باره افزود: ســیر بررســی دریافت های خارج از صورت حساب در بیمارستان های 
خصوصی هم به همین صورت اســت و نظارت بر عهده معاونت درمان دانشــگاه های علوم 
پزشــکی است که با حضور نیروهای تعزیرات در کمیســیون ماده 11 بررسی کرده و نهایتا 
شکایت و جمع بندی را به ســازمان نظام پزشکی ارسال می کنند و سازمان نظام پزشکی در 

هیات های انتظامی بررسی و برخورد می کند.
رییس زاده با بیان اینکه قطعا در همه صنوف فرار مالیاتی داریم، گفت: ممکن است در صنف 
پزشــکی و حوزه سامت هم فرار مالیاتی داشــته باشیم. بسیاری از صنوف در کشور هستند 
که اصا نمی توان متوجه شــد که فرد چقدر کار کرده اســت. اما به دلایلی در حوزه پزشکی 
این مباحث مقداری در رســانه ها به اشتباه برجسته سازی شده و اعداد و ارقامی اعام کردند 
که مطلقا این اعداد صحیح نیســت. اصا کســی نمی تواند این عدد را محاسبه کند. تنها با 
یــک ضرب و تفریق روی کاغذ به عددی رســیدند که اصا واقعی نیســت. قطعا وضعیت 
مودیان مالیاتی در حوزه ســامت مانند سایر اقشار بوده و حتی تا حدودی منظم تر است. این 
موضوعی است که رییس سازمان امور مالیاتی نیز اعام کردند و گفتند پزشکان جزو مودیان 

خوش حساب مالیاتی هستند. 

۵۰۰ مربی حمایت روانی حوادث در کشور 
تربیت می شوند

معاون آمــوزش، پژوهش و فناوری جمعیت هال احمر جمهوری اســامی ایران گفت: از 
جمله مشــکات عمده در بروز حوادث، وارد آمدن آســیبهای روحی و روانی به افراد است از 
این رو 500 مربی حمایتهای روانی و اجتماعی در کشور برای خدمت رسانی به حادثه دیدگان 

حوادث تربیت می شوند.
دکتر مهراب شــریفی سده روز گذشته در مراسم آغار دوره تربیت مدرس حمایتهای روانی و 
اجتماعی در مشهد افزود: با هدف حمایت از افراد آسیب دیده در راستای ارائه خدمات امدادی 
و بشردوســتانه در جمعیت هال احمر گروههای تخصصی ارائــه خدمات حمایت روانی و 

اجتماعی تشکیل شده است.
وی ادامه داد: حمایتهای روانی و اجتماعی از آســیب دیدگان با توجه به بار فشــار ناشــی از 
حادثه از اهمیت بسزایی برخوردار است بنابر این آموزش مدرس و مربی این دوره ها و توسعه 

آموزش به فعالان این حوزه جزء امور اولویت دار و اساسی است.
معاون آموزش، پژوهش و فناوری جمعیت هال احمر اظهارکرد: در این دوره آموزشــی ۴0 
مدرس در رشــته های روانشناسی، روانشناســی اجتماعی و روانپزشکی طی ۲ روز در قالب 

کارگاههای آموزشی ویژه تحت آموزش قرار می گیرند.
شــریفی افزود:ارائه خدمات روانی و اجتماعی به آسیب دیدگان حوادث سابقه طولانی در دنیا 

دارد و ایران نیز در این زمینه در حال پیشرفت است.

نماینده مجلس:
 تبدیل وضعیت معلمان غیرانتفاعی در 

دستورکار وزیر آموزش و پرورش قرار گیرد
نماینده طوالش در مجلس شــورای 
اســامی گفت که تبدیــل وضعیت 
معلمان غیرانتفاعی در دستورکار وزیر 

آموزش و پرورش قرار گیرد.
به گزارش ایســنا، حسن محمدیاری 
)یکشنبه(  روزگذشته  علنی  جلسه  در 
در تذکری به وزیر نیرو گفت: شمال 
کشور با مشــکل تامین برق روبه رو 
است. آبیاری مزارع کشاورزان منوط 
به تامین برق اســت و در حوزه های 

صنایع، تولید و اشــتغال نیز به تولید برق نیاز داریم. همچنین وســایل مردم به دلیل مشکل 
برق دچار آسیب شده است.

وی در تذکر دیگری گفت که موضوع جذب پرســتاران و حافظان سامت به معضلی تبدیل 
شده و در هاله ای از ابهام قرار دارد.

محمدیــاری همچنین بیان کرد: علی رغم کارآمدی معلمان غیرانتفاعی، تبدیل وضعیت آنها 
مغفول مانده که باید در دستورکار وزیر آموزش و پرورش قرار گیرد.

خبر

شمارش معکوس برای پایان کرونا انتقال آب خزر به سمنان برابر با نابودی ۱۰۰ هکتار از جنگل های 
هیرکانی است

ــی در ۲۹ خــرداد ســال جــاری در  ــدون فوت ســومین روز ب
ــه  ــد ک ــان می ده ــه نش ــید و اگرچ ــت رس ــه ثب ــور ب کش
ــه  ــا را ب ــیون م ــدی واکسیناس ــیع 85 درص ــش وس پوش
پایــان کرونــا نزدیک تــر کــرده، امــا کار هنــوز تمــام 
نشــده اســت.بر اســاس آمارهــای وزارت بهداشــت، درمــان 
و آمــوزش پزشــکی، تــا کنــون ۶۴ میلیــون و ۶0۶ هــزار و 
۲03 نفــر دُز اول، 5۷ میلیــون و ۹۴۶ هــزار و ۶81 نفــر دُز 
دوم و ۲۷ میلیــون و ۶۶۹ هــزار و 80 نفــر، دُز ســوم واکســن 
کرونــا را تزریــق کرده انــد و مجمــوع واکســن های تزریــق 
ــزار و ۹۶۴ دُز  ــون و ۲۲1 ه ــه 150 میلی شــده در کشــور ب
رســید و بــه عبارتــی دیگــر 85 درصــد جمعیــت کشــور در 

ــا واکســینه شــدند. برابــر کرون
زمانــی کــه دولــت ســیزدهم روی کار آمــد، تزریق واکســن 
کرونــا تنهــا بــرای دز اول و دوم بــود، ۲3 میلیــون دز کــه 
رقمــی بســیار پاییــن بــا آمــار مــرگ روزانــه تــا ۷0۹ نفــر در 
یــک روز را در دولــت گذشــته شــاهد بودیــم، دولــت پــا بــه 
عرصــه عمــل گذاشــت و بــا وارد کــردن واکســن موردنیــاز 
مــردم، صفــر شــدن روزانــه مــرگ کرونــا در کشــور را رقــم 
ــا بــه  زد و امــروز بــه مرحلــه ای رســیدیم کــه دیگــر کرون

مرحلــه اندمیــک )بومــی( رســیده اســت.
دولــت مردمــی، مبــارزه بــا کرونــا را بــا واردات 150 
میلیــون دز واکســن بــه عنــوان نخســتین اقــدام در اولویــت 
ــور  ــا حض ــت و ب ــتاب گرف ــن ش ــه واکس ــرار داد، تهی ق
ــای  ــیج نیروه ــی، بس ــف انتظام ــای مختل ــردم در رده ه م
ــل  ــا مح ــتادیوم ه ــز، اس ــاجد، مراک ــره مس ــادی و غی جه
تزریــق واکســن شــد و در روز حــدود یــک میلیــون و ۶00 
ــق  ــون تزری ــدود هشــت میلی ــه ح ــق و در هفت ــزار تزری ه
انجــام شــد و بــه گفتــه وزیــر بهداشــت، درمــان و آمــوزش 
پزشــکی  ایــن نشــان مــی دهــد  مــا رکــورد جهانــی داریــم 

ــدرت اســت. ــده ق کــه نشــان دهن
دوم شــهریور 1۴00، مــرگ ۷0۹ هموطــن را شــاهد بودیــم 
کــه عــزم دولــت ســیزدهم بــر ورود واکســن کرونــا جــزم 
شــد و همیــن موضــوع باعــث شــد کــه مــردم بــا واکســن 
ــی  ــد کاهش ــر رون ــدند و دیگ ــه رو ش ــادی روب ــی زی واردات
کرونــا را در کشــور شــاهد بودیــم و آمــار تزریــق واکســن 
و کاهــش مــرگ و ابتــا روز بــه روز رونــد کاهشــی پیــدا 

کرد.اکنــون کرونــا بــه ســمت مهــار شــدن پیــش مــی رود 
ــا  ــار ابت ــر می رســد، آم ــه صف ــا ب ــرگ ناشــی از کرون و م
ــان  ــود نش ــه خ ــا هم ــود اینه ــی می ش ــا دو رقم ــک و ی ت
از گام دیگــری از خدمــات دولــت ســیزدهم در حــوزه 
ــه  ــرده ک ــزم ک ــزم را ج ــه ع ــان اســت ک بهداشــت و درم
ــن  ــد و ضم ــاش کن ــردم ت ــان م ــت از ج ــه صیان در زمین
ــدن  ــک ش ــه ســمت اندمی ــا ب ــدن کرون ــی ش ــار اپیدم مه

ــرود. ــش ب آن پی
ــه 11۶  ــود کــه در هفت ــز ب ــان موفقیت آمی ــن برنامــه چن ای
ــوم  ــه س ــی در هفت ــران یعن ــد 1۹ در ای ــری کووی همه گی
ــاری  ــن بیم ــی از ای ــر ناش ــرگ و می ــت 1۴01، م اردیبهش
ــز  ــتان نی ــود و در ۲8 اس ــر ب ــور صف ــتان کش ــج اس در پن
کاهــش بیمــاران بســتری گــزارش شــد، بررســی هفتگــی 
وضعیــت موجــود کرونــا در کشــور در ایــن هفتــه در کشــور 
نشــان می دهــد در پنــج اســتان زنجــان، ســمنان، فــارس، 
کردســتان و گلســتان مــرگ و میــر ناشــی از کرونــا صفــر 
ــت  ــرپایی مثب ــوارد س ــداد م ــن تع ــت. همچنی ــوده اس ب
شناســایی شــده در هفتــه اخیــر ۲۲18 نفــر، تعــداد مــوارد 
بســتری جدیــد 53۶ نفــر و تعــداد مــوارد فوتــی جدیــد در 

ــوده اســت. هفتــه اخیــر ۷8 نفــر ب
ــه   ــت ک ــش رف ــه ای پی ــه گون ــات ب ــن اقدام ــه ای ــا هم ام
پــس از ۲ ســال و 100 روز مهمتریــن اقدامــی کــه در ایــن 
ــا  ــم، آمــار صفــر مــرگ ناشــی از کرون دولــت شــاهد بودی
ــدد ۲  ــا ع ــه ب ــی ک ــس از 8۲1 روز مرگ های ــه پ ــود ک ب
در روز 30 بهمــن 13۹8 آغــاز شــد، آمــار مــرگ و میــری 
ــرداد  ــای 1۲، ۲0 و ۲۹ خ ــاری در روزه ــن بیم ــی از ای ناش

ــر رســید. ــه صف 1۴01 ب

رئیس کمیته محیط زیســت در کرسی سامت اجتماعی یونسکو 
گفت: با اجرای طرح انتقال آب دریای خزر به ســمنان حدود 100 
هکتار از جنگل های هیرکانی که در دنیا اکوسیستمی بی نظیر است 

نابود می شود.
محمد درویش روز یکشــنبه در گفت وگو با خبرنگار محیط زیست 
ایرنا افزود: در ســال 13۹۶ قرار بود طرح انتقال آب دریای خزر به 
ســمنان اجرا شود برآورد کرده بودند که بین ۲5 تا 30 هزار میلیارد 
تومــان هزینه احــداث خواهد بود، این قیمــت مربوط به حدود 5 
ســال پیش اســت که الان قطعا این رقم دو تا سه برابر افزایش 
یافته اســت، بنابراین با توجه به اینکه میــزان آبی که می خواهند 
منتقل کنند بین 150 تا ۲00 میلیون متر مکعب در ســال است و 
قرار اســت به مصرف شرب، کشاورزی و صنعت برسد، با توجه به 
قیمت تمام شــده هر متر مکعب آن، بعید است فعالیت هیچ صنعت 
یا کشــاورزی با چنین آب گرانقیمتی اقتصادی و مقرون به صرفه 
باشد.وی اظهار داشت: طبیعی است تنها توجیهی که می شود برای 
این کار در نظر گرفت شهرک ســازی و سوداگری زمین در استان 
سمنان است، همان زمان که گزارش ارزیابی طرح انجام شده بود 
اشــاره کرده بودند که یکی از مزیت های اجرای این طرح افزایش 
قیمت زمین در مقصد اســت؛ به نظر می رسد افرادی که مطمئن 
بودند این طرح اجرا می شــود زمین های هکتاری در آنجا خریدند 
و حتــی اعام کــرده بودند که حاضرند پول اجــرای این طرح را 
بپردازند، البته قطعا این پیشنهاد برای این بود که بتوانند زمین هایی 

که هکتاری خریدند را متری بفروشند.
پژوهشــگر حوزه منابع طبیعی ادامه داد: اما مســاله این است که 
همین الان هم دریای خزر با مشــکات جدی روبرو است، میزان 
بار آلایندگی خزر ده ها برابر بیشــتر از اســتاندارد اســت و ایران 
به عنوان یکی از 5 کشــور بزرگ حاشــیه خزر باید تاش کند تا 
همتایانش هم پروتکل های محیط زیســتی خــزر را رعایت کنند، 
الان روسیه اجرای طرح های سدســازی بر روی رودخانه ولگا را 
برای توسعه کشاورزی آغاز کرده اســت، ترکمنستان هم درصدد 
احداث آب شــیرین کن اســت به این ترتیب چیزی از خزر باقی 
نخواهد ماند چــون ورودی آن تا حد زیادی کاهش می یابد، ایران 
بایــد به تعهداتی که وجود دارد وفادار بماند تا بتواند جلوی فعالیت 
بقیه کشــورها را بگیرد اگر خودش هم این کار را انجام دهد عما 

این امکان از بین می رود.
وی افزود: عاوه بر اینکه محلی که قرار است طرح انتقال آب خزر 

به ســمنان اجرا شــود یعنی در اطراف میانکاله محلی است که به 
شدت شکننده اســت عمق آب آن منطقه بسیار کم شده، این می 
تواند مشــکاتی را برای زیستگاه ماهیان خاویاری ایجاد کند و در 
آمد صیادی در منطقه کاهش یابد، از طرفی با کاهش آب پســابی 

که وارد خزر می شود می تواند کیفیت آب را به مخاطره بیندازد.
درویش گفت: از آنجا که چون در روند انتقال باید آب را از ارتفاعات 
بالای حداقل ۲ هــزار متر از ارتفاعات البــرز میانی عبور دهند و 
دوباره به ســمت سمنان برگردانند باید از روش پمپاژ استفاده شود 
که نیاز بــه ایجاد نیروگاه بزرگ برق دارد کــه قطعا با کار کردن 
این نیروگاه میزان دمای طبیعی منطقه افزایش می یابد، از طرفی 
هم بنا به گفته کارشناســان با اجرای این طرح حدود 100 هکتار 
از جنگل های هیرکانی نابود می شــود که با توجه به مراتعی هم 
که نابود می شــود این رقم بسیار بیشتر خواهد بود، عاوه بر این 
می تواند یک گسست اکولوژیکی در رویشگاه هیرکانی ایجاد کند.

وی ادامه داد: البته همان زمان هم پیش بینی کرده بودند که لوله 
انتقال آب از کنــار خط لوله نیروگاه نکاء عبور کند اما وزارت نفت 
اعتراض کرد و گفت که این مســاله می تواند ضریب پایداری خط 
را کاهش و امکان انفجار را افزایش دهد در نتیجه این فرضیه هم 
رد شد بنابراین باید از یک مسیر مستقل انجام شود که ممکن است 
میزان تخریب جنگل ها را به شــدت افزایش دهد به همین دلایل 
اســت که رییس سازمان حفاظت محیط زیست گفته که این طرح 
منتفی است.درویش افزود: مساله این جاست که همین الان اعام 
می شــود در استان ســمنان میزان هدررفت آب در بخش شرب، 
کشــاورزی و صنعت حدود 500 میلیون متر مکعب در سال است 
بنابراین طبیعی است اگر اراده ای وجود داشته باشد که میزان هدر 
رفت آب در این سه بخش در استان سمنان کنترل شود به مراتب 

نسبت به طرح انتقال اقتصادی تر و محیط زیستی تر خواهد بود.
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۲ بازیگر در تصادف رانندگی سر سریال 
نتفلیکس کشته شدند

ســانحه رانندگی که در طول ســاخت 
ســریال »برگزیده« نتفلیکس رخ داد ۲ 

بازیگر کشته بر جای گذاشت.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
بــه نقــل از ورایتی، ۲ بازیگر ســریال 
»برگزیده« نتفلیکس در تصادف رانندگی 
جــان باختنــد و ۴ نفــر از عوامل تولید 
مجروح شدند.این ۲ بازیگر سوار بر یک 
ون بودند که دچار سانحه تصادف شدند. 

۲ بازیگر دیگر و ۴ تن از عوامل تولید نیز در این رویداد مجروح شدند.ریموندو گاردونو کروز 
و خوان فرانسیســکو گنزالس آگیار ۲ بازیگری هستند که در این حادثه بر اثر جراحت های 
مرگبار جان باختند.در حالی که تایید شده این حادثه در صحنه تولید رخ نداده، گفته شده است 

این بازیگران در حال انتقال از سانتا روزالیا به فرودگاه محلی در مکزیک بودند.
این سریال در کمپانی فیلمسازی »ردروم« در دست ساخت بود و شرکت فعا تولید را متوقف 

ساخته است. معلوم نیست این حادثه چه تاثیری بر ادامه روند تولید داشته باشد.
رسانه های محلی گزارش کرده اند که این حادثه روز پنجشنبه در منطقه ای کویری رخ داد و 
اتومبیل ون پس از اینکه از جاده خارج شد، واژگون شده است.سریال »برگزیده« درباره پسر 
1۲ ســاله ای است که می فهمد عیسی مسیح بازگشته است تا با قدرت کتاب مقدس بشریت 
را نجات دهد. این ســریال با دیالوگ های انگلیسی و اســپانیایی نوشته شده و با اقتباس از 
کتاب مصور »مسیح آمریکایی« نوشته مارک میار ساخته می شود. فیلمبرداری این سریال از 
ماه آوریل شروع شده بود.دیلی بیست نیز گزارش کرده که دوستان و همکاران قربانیان این 
ســانحه از نتفلیکس و سازنده مستقل این سریال به شدت انتقاد دارند و اعام کرده اند قصد 

شکایت دارند زیرا حمل و نقل و تدارکات ساخت این سریال به شدت ضعیف بود.
نتفلیکس از هر نوع صحبتی در این باره خودداری کرده است.

میزان فروش فیلم های سینمایی ایران در 
یک هفته اخیر

فیلــم »انفــرادی« بیشــترین و فیلم 
»سلفی با دموکراسی« کمترین میزان 
فروش را در یک هفته اخیر داشته اند.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از باشگاه خبرنگاران جوان، هفته 
گذشــته چند فیلم جدید به فیلم های 
در حال اکران ســینما ها اضافه شــد. 
با آمدن بدون قــرار قبلی، هناس، بی 
صدا حلزون و علف زار، تعداد فیلم های 

اجتماعی روی پرده های ســینما افزایش یافت. در حال حاضر فیلم های »انفرادی«، »ســگ 
بند«، »چند می گیری گریه کنی ۲« و »نقره داغ« از جمله فیلم های طنز سینماهاست.

فیلم »انفرادی« ساخته مسعود اطیابی در هفته گذشته با فروش 3 میلیارد و هشتصد میلیون 
تومان، صدرنشــینی خــود در جدول فروش را حفظ کرد. »بدون قرار قبلی« ســاخته بهروز 
شــعیبی که در جایزه سردار سلیمانی ر در چهلمین جشــنواره فیلم فجر دریافت کرد، پانصد 

میلیون تومان فروش هفتگی و هفتصد و سی و پنج میلیون تومان فروش کلی داشت.
فیلــم »بی صدا حلزون« به کارگردانی بهرنگ دزفولی زاده و با بازی هانیه توســلی، مهران 
احمدی، محســن کیایی و پدرام شــریفی فروش 1۴۴ میلیون تومانی داشــت. »ســلفی با 
دموکراســی« ساخته عطی عطشانی با فروش 18 میلیون تومانی در یک هفته و البته فروش 

۹۹ میلیون تومانی در کل، کمترین میزان استقبال را داشته است.
»علــف زار« به تهیــه کنندگی بهرام رادان و 1 کارگردانی کاظم دانشــی، 1 میلیارد و 800 
میلیون تومان فروش داشــت و مجموع فروش این فیلــم در دو هفته ۶ میلیارد تومان بوده 
است. فروش هفتگی »لامینور« ساخته داریوش مهرجویی ۲3 میلیون تومان فروش هفتگی 
و 1 میلیارد و چهارصد میلیون تومان فروش کلی داشــته اســت. فیلم مجبوریم ساخته رضا 
درمیشــیان با بازی نگار جواهریان، فاطمه معتمدآریا و پارســا پیروزفر، 1۲۲ میلیون تومان، 
فیلم »مغز اســتخوان« ۹1 میلیون، »نقره داغ« با بازی اکبر عبدی دویست و هفتاد میلیون 
تومان، »هنــاس« ۶18 میلیون، والدین امانتی به کارگردانی حســین قناعت 135 میلیون، 
»پســران دریا« 3 میلیون و »چند میگیری گریه کنی ۲« دویست و هشتاد میلیون تومان در 

یک هفته فروش داشته اند.

آغاز اکران یک فیلم ایرانی در سینماهای اسپانیا
فیلم ســینمایی »قصیده گاو سفید« به 
کارگردانی بهتــاش صناعی ها و مریم 
مقدم و تهیه کنندگی غامرضا موسوی 
از دهم ژوئن اکران سراســری خود را 

در سینماهای اسپانیا آغاز کرده است.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقل از روابط عمومی فیلم، شــرکت 
 )SURSTEY FILM( سرســتی فیلم
پخش سراســری فیلــم »قصیده گاو 

ســفید« را در کشور اسپانیا به عهده دارد و همزمان اکران این فیلم را در ۴0 سینمای اسپانیا 
آغاز کرده است.

فیلم »قصیده گاو سفید« که در ایران امکان نمایش عمومی نداشته، پیش از این اکران موفقی 
را در کشــورهای فرانسه، هلند، بلژیک، سوئد، ژاپن، پرتغال، جمهوری چک، لهستان، یونان، 
اسلواکی، صربستان و کرواسی پشت سر گذاشته و مورد توجه منتقدان و مخاطبین قرار گرفته 
اســت. کشــورهایی چون چین، دانمارک، برزیل، فناند، نروژ، ترکیه و بسیاری کشورهای 
دیگر اروپایی، آســیایی و آمریکای جنوبی نیز به تدریج میزبان این فیلم در سینماهایشــان 
خواهند بود و تا به این لحظه بیش از ســی کشــور جهان قرارداد اکران سراسری فیلم را با 
پخش کننده فرانسوی به امضا رسانده اند.نخستین نمایش جهانی فیلم »قصیده گاو سفید« در 
بخش مسابقه اصلی جشنواره برلین بود و این فیلم موفق به دریافت جایزه تماشاگران از این 
جشــنواره شد. این فیلم تاکنون در بیش از چهل جشنواره بین المللی حضور داشته و جوایزی 
چون بهترین کارگردانی جشــنواره وایادولید اسپانیا، تقدیر ویژه هیئت داوران جشنواره زوریخ 
ســوئیس، بهترین فیلم جشنواره فریشــتاد اتریش و بهترین فیلم داوران آکادمیک جشنواره 

جنایت و مکافات استانبول را نیز در کارنامه خود دارد

تمدید فراخوان مسابقه مطبوعاتی انجمن 
منتقدان، نویسندگان و پژوهشگران تئاتر

مهلت فراخوان بیســت و یکمین مسابقه مطبوعاتی ســالیانه انجمن منتقدان، نویسندگان و 
پژوهشگران تئاتر، تا پایان وقت اداری شنبه 11 تیر 1۴01 تمدید شد.

به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و بــه نقل از هنرآناین، بر اســاس اعام این انجمن، 
عاقمنــدان و فعالان عرصه مطبوعات، ســایت ها و خبرگزاری ها در حــوزه تئاتر می توانند 
همچون دوره های پیشین، آثار خود، را در بخش های: گزارش، گفت وگو، یادداشت، نقد، مقاله، 
ترجمه و عکس به نشــانی پســتی این انجمن: تهران، صندوق پستی 1۶۴- 15۶15 )آقای 
محمدرســول صادقی( ارسال کنند.از متقاضیان شرکت در این مسابقه تقاضا می شود که ابتدا 
فرم مربوطه را که در پایان این فراخوان آمده است، تکمیل و سپس با پیوست کردن آثار خود، 
داخل یک پاکت و با درج مشــخصات فردی، نشانی کامل محل سکونت و تلفن های ثابت و 
همراه بر روی آن، برای این انجمن ارســال کنند. لازم به ذکر است آثار متقاضیانی که فرم 

شرکت در مسابقه را پر نکرده باشند از فرایند مسابقه کنار گذاشته می شوند.

خبر

نگرانی از قدرت گرفتن یک تفکر در سینما
پخش کننده فیلــم »علف زار« با ابراز نگرانی از 
سازمان  زیرمحموعه   در  تصمیم گیری ها  برخی 
سینمایی، گفت: اقدام حوزه هنری برای شناور 
کردن بلیت سینماها قابل تقدیر است ولی یک 

دست صدا ندارد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، سعید خانی که در هفته گذشته به اکران 
نشــدن فیلمش در موزه سینما اعتراض داشت، 
در گفت وگویی با ایســنا در پاسخ به اینکه آیا از 
سوی مدیران ســازمان سینمایی پاسخی برای 
این موضوع دریافت کرده اســت؟ گفت: درباره 
پخش نشــدن فیلم »علف زار« در موزه سینما 
هم با دکتر اســماعیلی - مدیر موزه - تماس 
گرفتم و هم بعضی مدیران ســازمان سینمایی. 
پاســخ مدیر موزه ایــن بود که »تشــخیص 
می دهند« این فیلم در موزه سینما اکران نشود 
و در ســازمان هم گفتند پیگیری می کنند ولی 

اتفاقی نیفتاده است.
او افزود: تجربه دســت کم ۲0 سال فعالیت من 
در حوزه پخش نشــان می دهد که موزه سینما 
همیشه پاتوق فیلم های ملودرام اجتماعی بوده 
و مخاطب بیشتری داشته است. »علف زار« هم 
اساســا با توجه به رده بندی سنی ای که گرفته 
برای مخاطب زیر 15 ســال مناســب نیست و 
اینکه با توجه به این مورد یک نفر مسئول برای 
مخاطــب تصمیم بگیرد کاری عجیب و از نظر 
من توهین آمیز اســت بویژه اینکه چند صد متر 
بالاتر از موزه ســینما، سالن های دیگری برای 
اکران این فیلم وجــود دارند. خانی تاکید کرد: 

آنچه برای من اهمیت داشــت، فراتر از اکران 
نشــدن »علف زار« در موزه ســینما است و آن 
هم موضعی اســت که از جایــگاه قدرت آمد و 

با گفت وگو نتوانســتیم به نتیجه برسیم.  چنین 
تفکری اگر یک روز در سینما قدرت بگیرد چه 
بسا ممکن است کل سینما را تعطیل کند وگرنه 

چطور می شــود مدیر یــک مجموعه به مجوز 
سازمان بالادستی خود اعتنا نکند و برای مکانی 
مثل موزه سینما اینطور تصمیم گیری کند؟ آن 

هم در شرایطی که وضعیت سینما هر روز - نه 
تنها در ایران بلکه کل جهان - وخیم تر می شود 
و باید همراهی بیشــتری صورت گیرد. ولی در 
همین اوضاع می بینیم که با حوزه هنری امکان 
گفت وگو داریم و با زیر مجموعه سازمانی که به 

فیلم مجوز داده، امکان گفت وگو نداریم.
خانــی در ادامه درباره اینکه آیــا راهکار حوزه 
بلیت هــا می تواند  هنری برای شــناور کردن 
مثل یک مسکن برای گیشه کم رونق سینماها 
باشد؟ گفت: بخشی از سینماداران معتقدند که 
فیلم خوب باعث می شود مردم به سینما بروند، 
اما وقتی در شــرایط فعلی فیلم خوب نداریم و 
آن هایی هم که می توانند کمک کننده باشــند 
مجوز اکــران نمی گیرند، پس بایــد با همین 
فیلم هایــی که الان داریم فکــری کنیم.  کار 
حوزه هنری قطعاً با ارزش است ولی یک دست 
صدا ندارد. امیدوارم با تشــکیل شورای صنفی 
نمایــش در روزهای آینــده، پخش کننده ها و 
ســینمادارها همفکری کنند تا تصمیمی گرفته 
شــود و با درنظر گرفتن بودجه ای در شــورای 

راهبردی چاره ای اندیشیده شود.
وی با اشــاره به افزایش مخاطب در روزی که 
بلیت فیلم »بدون قرار قبلی« همزمان با ولادت 
امام رضا )ع( نیم بها شــد، افزود: چنین طرحی 
مستلزم این است که اطاع رسانی گسترده ای 
برایــش صورت گیرد و یــک راهکار دیگر هم 
اکــران فیلم هــای خارجی می تواند باشــد اما 
همه این ها به اطاع رســانی وسیع نیاز دارد تا 

مخاطب را به سینما برگردانیم.

رضا کیانیان از نقش هایش می گوید؛

باید با دوربین رفیق باشیم
رضاکیانیــان از چهره های سرشــناس حوزه 
سینما است که در ۲۹خرداد 1330 در تهران 
متولد شد اما از یک سالگی به همراه خانواده 
به مشهد نقل مکان کرد و دوران تحصیات 
خود را در مشهد گذراند و در نهایت در سال 
1355 از دانشــکده هنرهای زیبای دانشگاه 
تهران در رشــته تئاتر فارغ التحصیل شد. او 
اکنون در آســتانه میان سالی معتقد است که 
آنچه در نقش ها برایش اهمیت دارد، نمایش 
خلوت شــخصی کاراکتری است که نقش او 

را ایفا می کند.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز«، در این 
خصــوص موزه ســینمای ایــران در برنامه 
تاریخ شــفاهی خود به مناسبت زادروز »رضا 
کیانیان« بازیگر پیشکســوت سینما، تئاتر و 
تلویزیون که روز گذشــته بود، بخش هایی از 
گفتگوی این هنرمند را منتشر کرده است که 

در زیر می خوانید.
باید به زاویه دوربین فکر می کردم

رضا کیانیان بــا بیان اینکه تمام مقالاتی که 
با موضوع بازیگری نوشته درباره سوال هایی 
بــوده که در ذهنش پیــش می آمده ، گفت: 
یادم می آیــد در فیلم »آژانس شیشــه ای« 
در سکانســی باید خــم می شــدم گلوله را 
برمی داشــتم و نشان می دادم و عزیز ساعتی 
)فیلمبــردار( یــک دفعه قطع کــرد و گفت 
مشــکلی برای نور بوجود آمده اســت و آرام 
نزدیک گوش من گفت بــه خاطر نور قطع 
نکردم دلیلش این اســت کــه بهت بگویم 
چطور گلوله را بالا بیاوری تا پان بهتر شود 
و در همان جا متوجه شــدم که اگر از زاویه 

دوربین فکر می کردم، متوجه می شدم.
وی ادامــه داد: یکی دیگــر از نکات مهمی 
که متوجه شــدم این بود کــه باید در زمان 
بازی متوجه پان هم باشــم یعنی از جانب 
فیلمبردار هــم باید فکر کنــم و همین امر 
موجب شــد تا با پنــج فیلمبــردار مصاحبه 
کردم. البته مصاحبه ها بدین شــکل نبود که 
به من فیلمبرداری یاد بدهنــد. آنها در ابتدا 

شــروع به توضیح دربــاره فیلمبرداری و لنز 
و ... می کردنــد اما من به آنهــا گفتم دنبال 
موارد جزیی تر هســتم. به عنوان مثال، وقتی 
چشمشان روی ویزور است چه چیزی موجب 
می شود که به یک بازیگر بگویند دمت گرم 
یا خوب بازی نکرده است. مواردی که شاید 
زندگی خصوصی شــان  در  تنها  فیلمبردارها 
برای دوستانشان تعریف کنند و هیچ وقت به 

عنوان خاطره باقی نمی ماند.
کتابی به نام »بازیگری در قاب«

کیانیان خاطرنشان کرد: به دلیل اینکه اولین 
کلید را عزیز ساعتی در ذهن من روشن کرد 
با خود او گفتگو را شــروع کــردم و متوجه 
شــدم در مورد مونتاژ و تدوین هم به همین 
شــکل اســت  و من نمی دانم که با آنها هم 
صحبت کردم. زمانیکه سراغ تدوینگران رفتم 
از آنها می پرســیدم وقتی در پشت میز موی 
یا نشســتید در چه مواقعی از بازیگر راضی 
هســتید و در چه مواقعی خوشــتان نمی آید. 
آنها هم برای مــن توضیح دادند که موجب 
باز شدن دریچه هایی در من شد که در ابتدا 
همــه چیزهایی که آموخته بــودم در مجله 
فیلم چاپ شــد و بعد به صورت کتابی به نام 

»بازیگری در قاب« منتشر شد.

کیانیان با اشــاره به نقش آفرینی های زنده 
یاد »خسرو شــکیبایی« بیان داشت: خسرو 
شــکیایی در بازی ها خیلی دســت هایش را 
تکان می داد و به نوعی هوا را می شــکافت و 
برای همه ما جذاب بود و آنرا دوست داشتیم. 
بعد از خســرو شکیبایی همه می خواستند آن 
حرکات دست را تکرار کنند درصورتی که آن 
حرکات دســت تنها مختص خسرو شکیبایی 
اســت. من معتقدم وقتی یــک بازیگر روی 
صحنه می رود نبایــد فکر کند که چه کاری 
می خواهد انجام بدهــد، حرکتش را طراحی 
نکند و به ناخوداگاه بســپارد زیرا بر اســاس 
وجود بازیگر طراحی می کند مانند خســرو 
شــکیبایی که دلنشــین خواهد بود. در این 
صورت نقش آفرینی ها دلنشــین خواهد بود 
اما وقتی درباره آن فکــر کنیم دیگر جذاب 

نمی شود.
بازیگر نباید سواد خود را جلوی دوربین ببرد

وی با بیان اینکه بازیگر نباید ســواد خود را 
جلــوی دوربین ببرد، گفــت: دوربین درواقع 
یک فاصله بین بازیگر و تماشــاگر اســت و 
تماشاگر از چشــم دوربین بازیگر را می بیند 
پس باید با دوربین رفیق باشیم و نخواهیم به 
دوربین بگوییم که چقدر ســواد داریم. وقتی 
جلــوی دوربین فکر کنیم همــه چیز خراب 

می شود.
کیانیان با اشــاره به فیلم »فرش باد« گفت: 
هر سال در ژاپن در فصل بهار یک کارناوال 
راه می افتد که ریشه های به شدت سنتی دارد 
و در آن یک فرشــی از ایــران وجود دارد و 
من هنوز نمی دانم فرش ایران چه زمانی وارد 
فرهنگ ژاپن شــده است. البته شنیدم زمانی 
یک بازرگانی از ایران هدیه ای به یک ژاپنی 
می دهد و وقتی دنبال مشــترکات می گردند 
آن را پیدا می کنند. همچنین علیرضا شــجاع 
با خطی خوش  نوری دست نوشته ای فارسی 
که یک شعر اســت را به ژاپنی ها داده اند که 
آنرا در یک لوله هــای منبت کاری در داخل 
یک معبد نگه داشتند و در مراسم های خاصی 

جایی می گذارند که بسیار ارزشمند است.
وی با اشاره به فیلم »فرش باد« خاطرنشان 
کرد: در فیلم صحنه ای است که دیگر فرش 
بافته نمی شود ، همه ناامید می شوند و بازیگر 
ژاپنی )تاکاآکی انوکی( این سکانس را خیلی 
جــدی بازی می کرد به او گفتم در ایران این 
عصبانیت را نمی فهمند زیــرا در این لحظه 
تو باید ناامید باشــی نه عصبانی و همچنین 
بایــد بی خیال دنیا  باشــی و او در نهایت به 
همین شکل بازی کرد و خودش را در نقش 
رها کرد. بعدها برای جشنواره توکیو به ژاپن 
رفتیم همســر او من را دید و گفت تاکاآکی 
وقتی از ایران برگشــت عوض شد و خودش 
را رهــا کرد و زندگی مان خیلی بهتر شــده 

)با خنده(
کیانیان با بیــان اینکــه »تاکاآکی انوکی« 
عاشــق ایران و مخصوصا اصفهان شده بود، 
ادامه داد: زمانی که می خواست از ایران برود 
می گفت مطمئن هســتم یکی از اجداد من 
ایرانی بوده است زیرا زمانیکه وارد ایران شدم 
آنقدر حالم خوب شــده که تصور می کنم در 

خانه خودم هستم.
در نقش آفرینی ها چه چیزی اهمیت دارد؟

کیانیان در پاســخ به ســوال خسرو نقیبی 
مبنی بر اینکه در نقش آفرینی ها چه چیزی 
برایش اهمیت دارد؟ پاسخ داد: چیزی که 
در نقش هایم برایم اهمیت دارد یک صحنه 
از خلوت آن آدم است. به عنوان مثال، در 
»دوران سرکشــی« سکانســی از خلوت 
نقشــی که قرار بود من بــازی کنم وجود 
نداشت و من به کمال تبریزی گفتم خلوت 
آدم ها است که طرف دیگر نقش را نشان 
می دهد که آنها چه کاره هستند. پیشنهاد 
دادم وقتی قاضی در انتها می خواهد حکم 
آخــر را بدهد قبلش در دادگاه تنها باشــد 
و اگر فردا می خواهد حکم را بدهد شــب 
آنجا تنها باشد زیرا باید تصمیم بگیرد که 
آقای تبریزی هم پذیرفت و اینکار در واقع 
نوعــی آرایش نقش اســت. در مورد همه 

نقش هــای کوتاهی که ایفا کردم این نوع 
آرایش های نقش را داشتم که بعدها دیدنی 

و ماندگار شد.
وی درباره فیلم »ماهی ها عاشق می شوند« 
نیز بیان داشــت: یادم می آید یک روز علی 
رفیعی گفت طرحی به ذهنش رســیده که 
می خواهد آن را بســازد درواقــع به نوعی 
بازنگری زندگی خودش در قالب یک دکتر 
بــود. آقای رفیعی عاوه بــر اینکه هنرمند 
خوبی است آشپز حرفه ای نیز است و تمامی 
غذاهایــی کــه در فیلم »ماهی ها عاشــق 
می شــوند« دیدیم کار خود او بود. رفیعی 
معمولا در اغلــب کارهایش و حتی تئاترها 
تعــداد زیادی پارچه هــای رنگی و مقداری 
چوب برای طراحی صحنه می آورد . گاهی 
اســتفاده از این چوب هــا و پارچه ها آنقدر 
درست اســت که تبدیل به شیء اصلی در 
نمایش یا فیلم می شــوند. در این فیلم هم 
مقداری پارچه و عتیقه جات از وسائل خانه 
خودش آورده بود که برای یکی از اتاق های 

فیلم استفاده شد.

 چیزی که در نقش هایم 

برایم اهمیت دارد یک صحنه 

از خلوت آن آدم است. به 

عنوان مثال، در »دوران 

سرکشی« سکانسی از خلوت 

نقشی که قرار بود من بازی 

کنم وجود نداشت و من به 

کمال تبریزی گفتم خلوت 

آدم ها است که طرف دیگر 

نقش را نشان می دهد که آنها 

چه کاره هستند

معتقدم وقتی یک 

بازیگر روی صحنه می رود 

نباید فکر کند که چه کاری 

می خواهد انجام بدهد، 

حرکتش را طراحی نکند و 

به ناخوداگاه بسپارد زیرا بر 

اساس وجود بازیگر طراحی 

می کند
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رئیس جمهور، آخر هفته به خراسان شمالی 
سفر می کند

نماینده مردم بجنورد، مانه و سملقان، راز 
و جــرگان، گرمه و جاجرم در مجلس 
شورای اسامی از سفر آیت الله ابراهیم 
رئیسی، رئیس جمهور به خراسان شمالی 

در پایان هفته جاری خبر داد.
محمد وحیدی، در گفت وگو با ایســنا، 
با اشاره به اینکه خراسان شمالی پایان 
هفته جاری میزبان هیئت دولت خواهد 
بود، اظهار کرد: تاکنون مقرر شــده که 

آخر هفته جاری در استان میزبان هیأت دولت باشیم و امیدواریم در صورت محقق شدن نخستین 
سفر رئیس جمهور به استان طی هفته جاری، برکات بسیاری برای مردم استان به ارمغان بیاید.

وی با تأکید براینکه نقشه راه در سفر مقام معظم رهبری به استان در حوزه دامپروری، کشاورزی و 
گردشگری بوده است، ادامه داد: در این راستا، تکمیل زیرساخت های مهم راه های روستایی بالای 

50 خانوار، سیستم های نوین آبرسانی و گردشگری برای استان بسیار اهمیت دارد.
وحیدی افزود: برای سفر رئیس جمهور از یک ماه پیش سلسله جلساتی برگزار شد، کارشناسان 
نهاد ریاست جمهوری به استان آمدند و دستگاه های مختلف اجرایی نیز مشکات را احصاء کردند.

نماینده مردم بجنورد، مانه و سملقان، راز و جرگان، گرمه و جاجرم در مجلس شورای اسامی 
ادامه داد: ســفر رئیس  جمهور به خراسان شمالی فرصتی مغتنم برای پیگیری مطالبات مردمی 
است که با صرف ساعت ها کار کارشناسی و برنامه ریزی مناسب با هدف بهره برداری به نفع مردم 

استان انجام شده است.

استاندار خراسان رضوی: تغییر رویکرد 
فرزندنیاوری با اقدامات فرهنگی میسر است

استاندار خراســان رضوی گفت: یکی 
از چالشــهای فرهنگی جامعــه امروز 
فرزندنیاوری اســت که باید این رویکرد 

با اقدامات فرهنگی تغییر کند.
به گزارش خبرنگار ایرنا، یعقوبعلی نظری 
روز یکشــنبه در جلسه شورای فرهنگ 
عمومی خراســان رضــوی افزود: عدم 
رغبــت به فرزنــدآوری در بین زوجین 
اکنون یکی از موضوعات امروز است که 

با اقدامات فرهنگی و  مساله محور باید فرهنگ فرزندآوری در جامعه نهادینه شود.   
وی بیان کرد: تاش داریم تا یک کار گســترده فرهنگی با برنامه و اهداف مشــخص در همه 
دستگاههای اداری استان خراسان رضوی انجام شود و مقدمات کار هم آماده شده است، محتوای 
این طرح، جدا از ضمانت اجرایی کار از نظر استمرار و اقدام به موقع به گونه ای است که محتوای 

بسته در ارتباط با هر دستگاه فرق دارد.
استاندار خراسان رضوی اظهار داشت: باید در هر دستگاه یک کارگروه محتوایی برای تحقق این 
موضوع ایجاد شود. بهترین افرادی که می توانند مسائل را احصا، دسته بندی و اولویت بندی کنند 

و راهکار محتوایی را پیشنهاد دهند کارکنان همان دستگاه هستند.
نظری ادامه داد: احصا مشــکات فرهنگی و اولویت بندی و تهیه برنامه کاهش مشــکات و 
نظارت بر حســن اجرا و پیاده سازی آن از وظایف کارگروههای دستگاهی است. همچنین یک 

کارگروه متمرکز نیاز داریم که متصل با دبیرخانه شورای فرهنگ عمومی استان باشد.
استاندار خراسان رضوی افزود: همین کارگروه متمرکز و مشترک یک کارگروههای دستگاهی 
ایجاد خواهد کرد که پاسخگوی کارگروه مشترک در موضوع محتوا و اجرای طرح پاسخگو باشند.

وی با بیان اینکه در نتیجه این طرح فرهنگی باید ببینیم چه مساله ای را می خواهیم حل کنیم، 
افزود: اگر بخواهیم مســاله محوری باشد باید آن مســاله مشخص باشد که چه چیزی است و 
اولویت بندی شــود و مســاله محور حرکت کنیم و از سوی دیگر  با توجه به هزینه ای که انجام 

می دهیم باید نتیجه اقدامات خود را برای دستیابی به مقصد ارزیابی کنیم.
جلســه شورای فرهنگ عمومی استان خراســان رضوی امروز با حضور آیت الله علم الهدی امام 

جمعه مشهد و استاندار خراسان رضوی و سایر مسوولان استانی برگزار شد.

دانش آموز و معلم پس از ۵۸ سال در 
مشهد با هم دیدار کردند

دانش آموز کاس اول سال 13۴3 
بانه کردستان،  از روستاهای  یکی 
پس از 58 ســال انتظار با معلمش 

در مشهد دیدار کرد.
به گزارش خبرنگار ایرنا، »نورعلی 
مــرادی« حدود ۶ دهــه پیش در 
در  واقع  روســتای »بی کــش« 
۴0 کیلومتری جاده سردشــت - 
بانه اســتان کردســتان معلم 1۶ 
دانش آموز در مقطع اول تا ســوم 

دبستان بود.
»عمــر نوربخش« یکــی از این 
دانش آمــوزان وی  بــود کــه در 

سالهای اخیر از طریق فضای مجازی معلم کاس اول دبستانش را پیدا می کند و به شوق دیدن 
وی یک هزار و ۶00 کیلومتر مسافت را از کردستان به مشهد طی می کند.

شاگرد کاس اول دبستان سال 13۴3 در یکی از روستاهای بانه کردستان، پس از سالها انتظار 
طی روزهای اخیر موفق به دیدن معلم 80 ساله اش در مشهد می شود.

عمر نوربخش  شاگرد روستای بی کش بانه کردستان روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا 
گفت: تاشــهای دلســوزانه آقای مرادی، در علم آموزی  و خاطرات خوب این معلم با اخاق از 
سالهای دور تاکنون همیشه در فکر و ذهن من باقی مانده است، بدین دلیل همواره  آرزو داشتم 

معلم کاس اولم را ببینم که اکنون توفیق آن را یافته ام.
وی بیان کرد: صفاتی مانند اخاق خوب، تاشــگری، پر انرژی بودن، متانت و مردمی بودن در 
کنار تاش و دلسوزی فراوان برای آموختن علم و دانش به دانش آموزان روستای بی کش، وی 
را به عنوان یک الگو در زندگی من و بقیه شاگردانش که با آنها ارتباط دارم، مطرح ساخته است.

وی خاطر نشان کرد: جالب اینجا بود که در آن زمان نه ما زبان فارسی می دانستیم و نه معلم مان 
زبان کردی بلد بود و بدین علت مدتی طول کشید تا با یکدیگر ارتباط برقرار کنیم.

نوربخش که کارمند بازنشســته یکی از ادارات بانه کردستان است، به شوق دیدن معلم کاس 
اول دبســتانش به اتفاق همسر به مشهد ســفر کرده است و از دیدن وی پس از حدود ۶0 سال 

دوری ابراز خرسندی می کند.
شور و شعف معلم ۸۰ ساله مشهدی از دیدار با دانش آموزش 

نورعلی مرادی معلم روستای بی کش بانه کردستان نیز در این زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: سال 
13۴3 از طریق سپاه دانش همانند سرباز معلم های امروزی از مشهد به این روستا در غربی ترین 

نقطه کشور اعزام شدم.
وی بیان کرد: در آنجا با تاش و پیگیری ها و هماهنگی با مدیران وقت توانستم 1۶ دانش آموز 

را گردهم بیاورم  و برای آنها کاس درس تشکیل دهم.
مرادی خاطر نشــان کرد: این در حالی بود که در آن زمان من جوانی بودم با حدود ۲0 سال که  
هیچ آشنایی با زبان کردی نداشتیم و از سوی دیگر دانش آموزان هم فارسی بلد نبودند و با هزار 

مشقت من کمی کردی و آنان نیز فارسی یاد گرفتند تا توانستیم با هم ارتباط برقرار کنیم.
این معلم بازنشســته از دیدن شاگردش در مشهد که 58 سال پیش معلم کاس اول دبستانش 
بوده، ابراز خوشحالی می کند و می گوید: خاطرات روستای بی کش را هیچگاه از یاد نخواهم برد 

و مردم آنجا بسیار مهربان بودند و لطف زیادی به من داشتند.
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چنگ اندازی مالچ  پلاستیکی بر گلوی کشتزارهای خراسان رضوی
بحران کمبود منابع آب، کشور را به سمت شیوه های نوین 
کشــاورزی برده است و رواج استفاده از مالچ پاستیکی در 
برخی مناطق، از جمله کاشمر خراسان رضوی، از پیامدهای 
ناگزیر آن اســت، حال آنکه همین خود می تواند به عنوان 
عاملی در نابودی خاک و آسیب رساندن به بنیان تولید نقش 

ایفا کند.
به گزارش ایرنا، اقتصاد کاشمر از زمان های گذشته بر پایه 
کشاورزی بنا شده است و این شهرستان خراسان رضوی با 
۲0 هزار خانوار بهره بردار بخش کشاورزی، دارای 1۲ هزار و 
۷00 هکتار کشتزار و 3۲ هزار و ۴00 هکتار باغ است و 80 
درصد مردم این سامان از طریق فعالیت در حوزه کشاورزی 

ارتزاق می کنند.
در ســالهای اخیر با توجه به خشکسالی های پیاپی، بحران 
کمبود منابع آبی و ضرورت رفتن به سمت استفاده از شیوه 
های نوین در بخش زراعت، استفاده از مالچ های پاستیکی 
رواج یافته اســت، حال آنکه رها کردن مالچ در زمین های 
کشــاورزی پس از دوره مصرف، از مهمترین عواملی است 
که خود منجر به از بین رفتن خاک و آســیب دیدن جدی 

بنیان تولید می شود.
مالچ، خطری برای سلامت جامعه

در ســال های اخیر کشــاورزان به مالچ پاستیکی به دلیل 
مزایایی نظیر مقابله با رشــد علف های هرز، کاهش میزان 
تبخیر آب، کاهش میزان فرسایش خاک، حفظ مواد مغذی 
خاک، بهبود کیفیت محصول و جلوگیری از فشردگی خاک 
اقبال زیادی نشــان داده اند و این مزیت ها باعث شده که 
استفاده از مالچ پاستیکی به عنوان یک فرصت تلقی شده 
و کشاورزان در اکثر مناطق از جمله در شهرستان کاشمر به 

استفاده از این ماده روی آورند.
اکنون بیش از ۶00 هکتار از کشتزارهای شهرستان کاشمر 
با استفاده از مالچ پاستیکی کشت می شود. در این منطقه، 
مالچ پاستیکی با اهدافی نظیر استفاده بهینه از آب و سایر 
نهاده ها و زودرس نمودن محصولات کشاورزی و کاهش 

احتمال سرمازدگی در ابتدای فصل بهار انجام می شود.
معاون فنی و اجرایی جهاد کشــاورزی کاشــمر در گفتگو 
بــا خبرنگار ایرنا، مزایای اســتفاده از مالچ را حفظ رطوبت 
و افزایــش راندمان آبیاری، کنترل علفهــای هرز مزرعه، 
پیشرســی و پیش محصولی گیاه، پیشگیری و مراقبت از 
برخی آفات و امراض و جلوگیری از بدسبزی در ابتدای رشد 
برشــمرد و گفت:  از مضرات اســتفاده از مالچ نیز آلودگی 
محیط زیست و خاک است اما در صورتی که در آخر فصل 

جمع آوری شود این ضرر قابل جبران است.
احمدرضــا محمودی مقدم گفت: توصیه ما این اســت که 
مالچ های پاستیکی در انتهای فصل از سطح زمین جمع 
آوی شــود که با توجه به هزینه بری این امر، کشــاورزان 
چندان مایل به انجام آن نیســتند و از سوی دیگر استفاده 
از مالچ هایی که بعد از مدتی قابلیت بازیافت داشــته و به 
تخریب خاک منجر نمی شود، نیز به علت گرانی، رغبتی در 

کشاورزان برنمی انگیزد.
وی با اشاره به اینکه سرآمدی کاشمر در زمینه تولید طالبی 
در اســتان، گفت: با توجه به مزایــای زیاد این روش، هیچ 
اقدامی برای منصرف کردن کشاورزان در استفاده پرهیز از 
به کار بردن مالچ، جواب نمی دهد مگر این که کشت طالبی 
را در ایــن منطقه به صفر رســانده و یا نوعی دیگر از مالچ 
را معرفی کنیم، زیرا اکنــون 100 درصد جالیزهای طالبی 

شهرستان با استفاده از مالچ کشت می شود.
تعهد گرفتن از کشاورزان برای جمع آوری مالچ از 

مزارع  
محمودی مقدم اظهار داشــت: اقدامات فرهنگی زیادی با 
کمک سمن های زیست محیطی، اداره محیط زیست، جهاد 
کشــاورزی و شهرداری انجام و بیش از 10 جلسه آموزشی 
در خصوص مضرات استفاده از مالچ با حضور اعضای شورا 
و دهیاران در روستاهایی که کشت طالبی در آن رواج دارد، 
برگزار شده است و اثرات مخرب این امر بیان شده و به تک 
تک کشــاورزانی که سالهای گذشته مالچ پاستیکی مورد 
اســتفاده را از سطح کشتزارها جمع آوری نکردند، اخطاریه 
داده شده و از آنها در خصوص پرهیز از تکرار این امر تعهد 

گرفته شده است.
معاون فنی و اجرایی جهاد کشاورزی کاشمر افزود: پارسال 
شهرداری 100 نفر روز به کشاورزان کمک کرد و با گماردن 
کارگرانی به کشاورزان یاری کرد تا مالچ ها را از سطح مزارع 

جمع آوری کنند.
وی گفت: نکته مهم این است که کشاورزان اثرات بد زیست 
محیطــی این روش را درک نکرده اند و هزینه بر بودن آن 
باعث شده است که کشاورزان مستاجر عمدتا از جمع آوری 

مالچ از زمین های اجاره ای طفره بروند.
محمودی مقدم گفت: تاش ما جمع آوری مالچ ها توسط 
کشاورزان اســت و این موضوع را رصد می کنیم اما بهره 

برداران در این زمینه کمتر کمک می کنند.
معاون فنی و اجرایی جهاد کشاورزی کاشمر، بهترین زمان 
جمع آوری مالچ ها را پس از آخرین آبیاری دانست و گفت: 
با خشک شــدن زمین و آسیب دیدن پاستیک و چسبیده 
شدن به زمین جمع آوری آن سخت می شود و باعث زشت 
شــدن چهره زمین و اثرات زیست محیطی نامطلوب برای 
مزرعه می شود حال آن که قبل از خشک شدن پاستیک 
ها، می توان با به کارگیری ۲ کارگر روزانه آنرا از سطح یک 

هکتار زمین جمع کرد.
وی با اشــاره به اینکه دســتورالعمل های تنبیهی در این 
خصوص در اختیار ما نیســت، گفت: مــا با پیگیری موفق 
شدیم در سالهای گذشته از محیط زیست برای کشاورزان 
متخلف اخطاریه بگیریم اما بهترین راه فرهنگ سازی است 
تا کشاورزان خود را مسوول جمع آوی مالچ ها و جلوگیری 

از تخریب زمین و خاک بدانند.
مشکل عدم تعهد کشاورزان به جمع آوری مالچ ها

مســوول سمن زیست محیطی زادســرو ترشیز نیز در این 
خصوص اظهار داشت: طی سه سال اخیر، هر سال جلساتی 
در فصل برداشــت طالبی درخصوص جمع آوری مالچ ها 
در جهاد کشــاورزی برگزار شده که امسال نیز از کشاورزان 
روستاهای فرگ و رزق آباد، که بیشترین مصرف مالچ را در 
خصوص کشــت طالبی دارند، دعوت شد و آنها در جریان 
اثرات مخرب رهاســازی مالچ ها در زمین های کشاورزی 

قرار گرفتند.
فهیمــه رئیس زاده افزود: اســتفاده از مالــچ از تبخیر آب، 
فرســایش خاک و رویش علفهای هــرز جلوگیری کرده و 
رطوبت خاک را حفظ می کند اما تنها مشــکل این بخش 
عدم تعهد کشاورزان برای جمع آوری مالچ هاست که هنوز 
تعداد زیادی نســبت به وظیفه حفظ سرمایه زمین و خاک 
مسوولیت پذیر نیستند به ویژه مستاجران در زمینهای اجاره 
ای در خصوص جمع آوری مالچ ها احســاس مســوولیت 

ندارند.
وی بر لزوم فرهنگ سازی در این زمینه تاکید کرد و گفت: 
ما بنا به رسالت مان نســبت به بسترسازی فرهنگی برای 

جمع آوری مالچ ها همواره تاش کرده و می کنیم.
اثرات نامطلوب رهاسازی پلاستیکها در طبیعت

روش مالچ پاشــی که به دلیل مزایای پیش گفته، به ویژه 
محدودیت های موجود در منابع آب، به عنوان یک فرصت 
در عملکرد بهتــر اراضی کشــاورزی و بازدهی اقتصادی 
بالاتر شناخته شده، رو به فزونی است و حال آنکه خطرات 
رهاســازی پاستیک های فرســوده حاصل از این کار در 
محیط، اثرات نامطلوبی بر طبیعت و خطراتی از نظر سامت 

محصول و ایمنی غذایی برای انسان دارد.
یک عضــو هیات علمــی مرکز آموزش عالی کاشــمر و 
پژوهش گر و فعال محیط زیست در این خصوص گفت: دفع 
مالچ پاستیکی یکی از مشکات محیط زیستی است؛ چرا 
که در اغلب موارد، جمع آوری مالچ های پاستیکی از سطح 
اراضی پس از برداشت محصول، هزینه  بر و سخت است و 
برای کشاورزان صرفه اقتصادی ندارد، به نحوی که معمولا 
کشــاورزان، به خصوص افرادی که زمین ها را برای دوره ی 
محدودی اجاره کرده اند، ترجیح می دهند این پاستیک ها را 

به حال خود رها کرده و یا در خاک دفن سازند.
سمیه گلدوی افزود: این امر در درازمدت آسیب های جبران 
ناپذیــری به مزارع و طبیعــت وارد خواهــد آورد زیرا این 
پاســتیک ها که اغلب از جنس پلی اتیلن هستند به تدریج 
خرد و بــا خاک مخلوط می  شــوند و در نهایت، عاوه بر 
اثراتی که بر خصوصیات فیزیکی، شــیمیایی و بیولوژیکی 
خــاک دارند حتی امکان ورود به زنجیره های غذایی را نیز 

پیدا می کنند،
وی اظهار داشــت: ورود این میکروپاستیک ها به زنجیره 
غذایی به عنوان تهدیدی برای سامت اکوسیستم  و خطری 
برای ایمنی غذایی بشــر محسوب می شود. همچنین، مواد 
شیمیایی و نفتی که در این مالچ های پاستیکی وجود دارد 

باعث کاهش چسبندگی ذرات خاک می شود.
این پژوهش گر و فعال محیط زیســت گفت: این امر عاوه 
بــر کاهش حاصلخیزی خاک و کاهش عملکرد اراضی، در 
درازمدت با تخریب ســاختمان خاک و جدا شدن ذرات آن 
می تواند باعث بروز پدیده ریزگردها و حرکت این ذرات ریز 
تحت تاثیر باد شود که عاوه بر تخریب خاک، باعث آلودگی 

هوا و بروز مشکات تنفسی برای افراد می  شود.
وی افــزود: عــاوه بر ایــن، نگرانی هایــی در خصوص 
میکروپاســتیک های باقی مانــده در خاک وجــود دارد 
کــه می تواند اثــرات منفی بــر اکولوژی خــاک از جمله 
میکروارگانیسم های موجود در خاک و ماکروارگانیسم هایی 

نظیر کرم های خاکی داشته  باشد.
عضو هیات علمی مرکز آموزش عالی کاشــمر یادآور شد: 
فناوری هایی برای بازیافت مالچ پاســتیکی استفاده شده 
و رزین های پاســتیکی قابل دوام برای استفاده مجدد در 
صنعت تولید پاستیک وجود دارد. با این حال، این روش ها 
به دلیل آلودگی پاستیک توسط مواد شیمیایی کشاورزی 

خیلی مؤثر نیستند.
وی تاکید کرد: اســتفاده از مالچ پاستیکی در مزارع باید با 
نظارت کامل و با شرط جمع آوری بقایای پاستیک پس از 

برداشت محصول انجام شود.
گلدوی، برگــزاری جلســات آموزشــی و ترویجی برای 

کشــاورزان در خصوص آموزش و ترویج اصول خاکورزی 
حفاظتی و تبیین ارزشــهای محیط زیست و لزوم حفاظت 
محیط زیست و توسعه پایدار و فرهنگ سازی و توجیه آن ها 
در خصوص مضرات رهاســازی پاستیک در محیط را در 
ترغیب آنان به جمع آوری مالچ پاســتیکی بعد از برداشت 
محصــول موثر دانســت و گفت:  طبق مــاده ۶88 قانون 
مجازات اسامی و ماده ۹ قانون حفاظت و بهسازی محیط 
زیســت، آمیختن  مواد خارجی  بــه  آب، هوا، خاک  یا زمین  
به  میزانی  که  کیفیت  فیزیکی، شیمیایی  یا بیولوژیک  آن  را 
چنان تغییر دهد که  برای انسان  یا سایر موجودات  زنده  )اعم 
از جانوران و گیاهان(   یا آثار و ابنیه  مضر باشــد و به عنوان 

تهدیدی علیه بهداشت عمومی شناخته شود، ممنوع است.
وی تاکیــد کرد: مرتکبان این تخلــف حداقل به حبس تا 
یک ســال محکوم خواهند شــد که این مواد قانونی برای 
میکروپاســتیک های رها شــده در محیط ناشی از عدم 
جمع آوری مالچ پاستیکی پس از برداشت محصول که هم 
ســامت عمومی را تهدید کرده و هــم در درازمدت اثرات 
منفی بر خاک اراضی کشــاورزی دارد، نیز صدق می کند. 
بنابراین، به منظور حفاظت از منابع آب و خاک و بهداشــت 
عمومی، لازم اســت اراضی کشــاورزی پس از برداشــت 

محصول از بقایای پاستیک پاکسازی شوند.
وی گفت: بهتر است مالچ های زیست تخریب پذیر، جایگزین 
مالچ های پاستیکی پلی اتیلنی معمول که توسط کشاورزان 

استفاده می شود، گردند.
به گفته او  پلیمرهای زیست تخریب پذیر پلیمرهایی هستند 
که می توانند توسط جامعه میکروبی طبیعی در یک سیستم 
محیطی تجزیه شوند. این نوع مالچ ها جایگزین پایدارتری 
برای پاســتیک های معمولی مورد استفاده هستند که با 
ارائه همان مزایای مالچ های پاســتیکی، مشکل انباشت 

پاستیک در خاک را نیز می توانند حل کنند.
گلدوی افزود: پلی اســترهای آلیفاتیک و کوپلی استرهای 
آلیفاتیک-آروماتیک از جمله پلیمرهای زیست تخریب پذیر 
هســتند که می توانند جایگزین  مناســبی برای مالچ های 

پاستیکی پلی اتیلنی باشند.
این پژوهشگر زیست محیطی گفت: برخی از انواع مالچ های 
زیست تخریب پذیر از مواد گیاهی و معدنی ساخته می شوند. 
بقایای گیاهی، لاشبرگ، کاه و کلش، خاک  اره و یا پوست 
گیاهان نیز از جمله مالچ های زیســت تخریب پذیر هستند 
که می توان جایگزین مالچ پاســتیکی نمود، در واقع این 
نوع مالچ ها معمولا در اواســط یا اواخر فصل رشد شروع به 
تخریب نموده و پس از مدت کوتاهی بدون اینکه آســیبی 

به محیط وارد کنند، تجزیه شده و جزئی از خاک می شوند.
به گزارش ایرنا، کشــاورزان در پــی کم آبی و جلوگیری از 
تبخیر آب از مالچ های پاســتیکی اســتفاده می کنند که 
باقی ماندن آن بر روی زمین، خســارات زیادی را به اراضی 

کشاورزی وارد می کند.
با توجه به کاهش شــدید منابع آبی در شهرســتان کاشمر 
در ۲۲8 کیلومتری مشــهد، کشاورزان برای اینکه ازحداقل 
آب موجــود بهترین بهره را ببرند به روش اســتفاده ازمالچ 
پاســتیکی)به هرگونه پوششــی اطاق می شود که برای 
محافظت و ارتقاء کیفیت خاک روی ســطح خاک گسترده 
می شــود( متوسل شده اند، روشــی که بای جان اراضی 
کشاورزی این شهرستان شده است که باید دست اندرکاران 

به این موضوع توجه داشته باشند.

۷۵ هکتار زمین ملی خراسان شمالی به بیت المال بازگشت
رییس کل دادگســتری خراسان شمالی گفت: امســال ۷5 هکتار زمین ملی و منابع 
طبیعی اســتان از تصرف سودجویان خارج شد و به بیت المال بازگشت که این روند 
همچنان ادامه دارد.به گزارش ایرنا، حجت الاســام رضا براتی زاده روز یکشنبه در 
نشســت شــورای حفظ حقوق بیت المال با تبریک هفته جهاد کشاورزی بر اهمیت 
موضوع پیشگیری از وقوع جرم، جلوگیری از تضییع حقوق بیت المال در زمین های 
ملی و منابع طبیعی استان و پیشگیری از تغییر کاربری های غیرمجاز در اراضی زراعی 

و باغ تاکید و آن را اولویت مهم دستگاه قضایی در سال جاری عنوان کرد.
وی افزود: تمامی دستگاه های مسوول در قبال صیانت از حقوق بیت المال وظیفه دارند 
و باید تاش کنند تا با کمترین هزینه از تشدید و تداوم  نگرانی ها و تحمیل ضرر و 
زیان به ثروت ها و ذخائر ملی و انفال جلوگیری کنند زیراکه تجربه نشــان داده نگاه 
مقابله ای که در قالب تشکیل پرونده قضایی، فرایند دادرسی و اجرای حکم تعریف می 
شــود و بر محور اجرای مجازات متمرکز است نمی تواند آنگونه که بایسته و شایسته 
است سازنده و مؤثر باشد بلکه در مواردی نیز می تواند دردسرهای جدی تولید کنند و 

بعضا مشکاتی را  برای شهروندان ایجاد کند.
وی با بیان اینکه در سال جاری تاش می کنیم برنامه های پیشگیرانه و بازدارنده را 
به بهترین وجه ممکن بکار بندیم تا جامعه و افراد و نیز حاکمیت در مقابل مشکات 
بعدی مصونیت یابند گفت: چنانچه ساخت مسکن و مستحدثه غیرقانونی باشد آثار این 
نگرانی ها در حوزه های مختلف مضاعف و مشــهود خواهد بود بر این اساس انتظار 

این است با اتخاذ تدابیر پیشگیرانه اجازه انجام کار غیرقانونی گرفته شود و نباید کار تا 
جایی پیش برود که منتهی به تشکیل پرونده قضایی شود و در ادامه صدور و اجرای 
احکام قانونی را در پی داشته باشد که این روال هم برای فرد متخلف و خاطی و هم 

برای نظام و حاکمیت هزینه تولید می کند.
رییس شورای حفظ حقوق بیت المال خراسان شمالی با انتقاد از تداوم بروز مصادیق 
تغییر کاربری های غیرمجاز در اراضی زراعی و باغات اســتان علیرغم اقدامات انجام 

شــده به ویژه طی ســال های اخیر، این اقدامات را ناکافی دانست و از  عزم و اراده 
شــورای حفظ حقوق بیت المال  در سال جاری برای ورود جدی تر در این حوزه خبر 

داد.
رییس کل دادگستری خراسان شمالی با هشدار در خصوص هر گونه قصور و تقصیر از 
سوی مدیران دستگاه های متولی گفت: ما انتظار داریم تمامی دستگاه های مسوول از 
جمله جهاد کشاورزی و منابع طبیعی در حوزه وظایف و اختیارات خود بر اساس مقررات 
قانونی عمل کنند و از رفتار محافظه کارانه اجتناب ورزند و همانگونه که مقررات قانونی 
در مــواردی به صراحت مجوزهای لازم را برای نقش آفرینی فعال به آنان داده عمل 
به تکالیف و تعهدات منطبق با  موازین قانونی را فصل الخطاب قرار دهند و امیدواریم 
کار به جایی نرسد که مجبور شویم برای مدیر یا مسوولی از باب ترک فعل اعام جرم 

نماییم و  تشکیل پرونده دهیم.
آزادسازی حدود 33 هکتار از حریم و بستر رودخانه های استان

دادستان عمومی و انقاب مرکز استان هم از اجرای ۶۹ فقره دادنامه)احکام قضایی(
منجــر به رفع تصرف از  ۷5 هکتار  اراضی ملی و منابع طبیعی اســتان در ماه های 
ابتدایی سال جاری خبر داد و گفت: با تاش شورای حفظ بیت المال استان حدود 33 

هکتار از حریم و بستر رودخانه های استان آزاد شد.
سید جواد ایالی اظهار داشت: این میزان رفع تصرفات در بازه زمانی تیرماه پارسال تا 

روزهای پایانی خردادماه جاری انجام شده است.
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خوشحالم به بزرگترین تیم ایران پیوستم
مدافع تازه وارد پرســپولیس پس از عقد قرارداد با این تیم خبر از حضور زودهنگام در 

تهران داد.
به گزارش مهر، گئورگی گولســیانی مدافع فصل گذشته ســپاهان اصفهان به عنوان 
ششمین خرید نقل و انتقالات تابســتانی به پرسپولیس پیوست تا فصل آینده در جمع 

شاگردان یحیی گل محمدی حضور داشته باشد.
مدافع گرجســتانی تازه وارد پرسپولیس که به واســطه سال ها حضور در فوتبال کشور 
تسلط کافی به زبان فارسی دارد پس از پیوستن به این تیم گفت: من از راه دور با شما 

صحبت می کنم. خوشحالم بگویم به بزرگترین تیم فوتبال ایران پیوستم.
گولسیانی افزود: به زودی شما هواداران ارتش سرخ را در تهران خواهم دید.

تاریخ سازی هندبالیست های ایران
اولین مدال جهانی تاریخ هندبال ایران در مسابقات هندبال ساحلی نوجوانان کسب شد.

 تیم ملی هندبال ســاحلی نوجوانان ایران در دیدار رده بندی رقابت های قهرمانی جهان 
با نتیجه ۲ بر صفر مقابل فرانســه به پیروزی رســید تا در یک روز رویایی اولین مدال 

جهانی تاریخ هندبال ایران کسب شود.
نیمه نخســت این دیدار با نتیجه ۲0 بر 1۶ به ســود ایران به پایان رسید. در ادامه و در 
نیمه دوم بازی پایاپای پیش رفت و در نهایت این ملی پوشــان ایران بودند که با نتیجه 
1۹ بر 18 به پیروزی دســت یافتند تا بازی در  مجموع ۲ بر صفر به سود ایران به پایان 

برسد.
ملی پوشــان نوجوانان هندبال ساحلی با کســب مدال برنز رقابت های قهرمانی جهان 
تاریخ ســاز شدند و عنوان اولین تیم ملی هندبال ایران را به خود اختصاص دادند که به 

مدال جهانی دست یافتند.

وریا غفوری: مذاکره هیچ؛ حتی پالس 
مثبت هم دریافت نکردم

کاپیتان تیم فوتبال اســتقال گفت: توقعم از باشگاه این است که صادقانه و شفاف با 
من برخورد کند.

وریا غفوری در گفت و گو با خبرنگار ورزشــی خبرگزاری فارس، در پاسخ به این سوال 
که آیا از ســوی مسئولان باشگاه استقال برای تمدید قرارداد با او تماسی گرفته شده 
است، اظهار داشــت: نه! تا امروز متاسفانه هیچ گونه تماسی از سمت باشگاه استقال 
با من گرفته نشــده است. همچنین هیچ گونه پالس مثبتی برای تمدید قرارداد دریافت 

نکردم.
وی تاکید کرد: با مصاحبه ای که بعداز بازی آخر لیگ و در جشن قهرمانی داشتم مبنی 
براینکه همه جوره آمادگی برای تمدید قرارداد دارم، کمترین انتظارم این بود که باشگاه 

شان و احترامی برای من به عنوان کاپیتان تیم قائل می شد.
کاپیتان استقال عنوان کرد: در این مدت هم با بازیکن جدید قرارداد بسته شده و هم 
با بازیکنان جدید و قدیمی تماس های مبنی بر تمدید قرارداد گرفته شــده است اینکه 

بگویند منتظر انتخاب سرمربی هستند نمی تواند قابل توجیه باشد.
غفــوری اضافه کرد: در آخر یک چیزی را می گویم و آن اینکه تنها توقعم از باشــگاه 

این هست که خیلی صادقانه و شفاف با من برخورد کند. چیزی جز این انتظار ندارم.

پیشنهاد جذاب به دست ستاره تیم ملی رسید؛

قلی زاده جدیدترین ایرانی لیگ قهرمانان اروپا؟

حاج رضایی:

 اسکوچیچ تنها مشکل فوتبال ایران نیست

علی قلی زاده با ســه پیشنهاد مواجه شده که 
یکــی از آن ها او را به لیــگ قهرمانان اروپا 

خواهد رساند.
بــه گــزارش »ورزش ســه«، وینگر خوش 
تکنیک تیم ملی ایران که پس از درخشــش 
در سایپا موردتوجه شارلروا قرار گرفت، پس از 
چهار فصل حضور در این تیم حالا پیشنهادات 
مختلفی را در جیب خود دارد و ممکن است با 
جدایی از این تیم سیاه و سفیدپوش بلژیکی، 

مقصد جدیدی را برای خود برگزیند.
نانت فرانسه و بشیکتاش ترکیه دو باشگاهی 
هســتند که برای جذب قلی زاده ابراز عاقه 
کردند و در حال بررســی وضعیت او هستند. 
نانت فصل گذشته اگرچه در جایگاه نهم لیگ 
یک فرانسه قرار گرفت اما با قهرمانی در جام 
حذفی، جواز حضور در لیگ اروپا را به دســت 
آورد و موفق شد یکی از تیم های لوشامپیونه 

باشد که سهمیه اروپایی ۲0۲۲-۲3 دارند.

هدایــت این تیــم برعهده آنتــوان کومبوار 
فرانســوی است که سابقه ســرمربیگری در 
الهال عربستان و همچنین پاری سن ژرمن 
را دارد و شاید قلی زاده را برای اسکواد فصل 

آینده اش در اختیار بگیرد.
بشــیکتاش اما وضعیت متفاوتی دارد. آنها که 
ایــن فصل در قامت مدافــع عنوان قهرمانی 
در سوپرلیگ ترکیه شرکت کردند، نتوانستند 
نتایج خوبی را کسب کنند و در جایگاه ششم 

جدول رده بندی قرار گرفتند.
با این حال وینگر تیم ملی پیشنهاد جذابی هم 
دارد که از لیگ لهســتان به دست او رسیده 
اســت. لخ پوزنان لهســتان پس از قهرمانی 
در لیگ این کشــور و کسب ســهمیه لیگ 
قهرمانان اروپا، به سراغ او آمده تا این ستاره 
تیم ملی را در ســال جام جهانــی، در اختیار 

بگیرد.
لخ پوزنــان برای حضــور در مرحله گروهی 

لیــگ قهرمانــان بایــد به مصاف قــره باغ 
برود و مدیــران این باشــگاه امیدوارند با به 
خدمت گرفتن قلــی زاده، حضور پرقدرتی در 

رقابت های اروپایی داشته باشند.
نکته مهم اینکه لخ پوزنان ســابقه یک سده 
حضور در سطح اول فوتبال لهستان را دارد و 
جزو تیم های پرطرفدار محســوب می شود اما 
برای جذب قلی زاده کار ســاده ای را پیش رو 
نخواهد داشت چرا که این بازیکن ملی پوش 
تا تابســتان ۲0۲5 تحت قرارداد شــارلروای 
بلژیک است و طبیعتا باشــگاه بلژیکی برای 
فروش یکی از بازیکنان اصلی اش، رقم قابل 

توجهی را درخواست خواهد کرد.
در چهــار فصل اخیر قلی زاده هر فصل بیش 
از 30 بازی در ترکیب شارلروای بلژیک انجام 
داده و عملکــرد قابل قبولی هم داشــته؛ به 
طوری که مدیران این باشــگاه در پاییز سال 
گذشــته قرارداد وی را تمدیــد کردند و حالا 

جدایی او بســیار دشوار خواهد بود. شاید پس 
از حضــور کاوه رضایی، قلی زاده دوباره یک 

ایرانی را در شارلروا کنار خود ببیند و در سال 
جام جهانی نیز پیراهن این را بر تن نگه دارد.

امیر حاج رضایی اعتقاد دارد برکناری یا ابقای 
اســکوچیچ تا جام جهانی، دردی از مشکات 
فوتبال ایران دوا نمی کند. او همچنین بر این 
باور اســت که کی روش و برانکــو به ایران 

نمی آیند.
امیر حاج رضایی در گفت وگو با ایســنا، درباره 
وضعیــت تیم ملی فوتبال ایران و شکســت 
این تیم مقابــل الجزایر کــه باعث افزایش 
موج انتقادها از دراگان اسکوچیچ شده که در 
گذشــته مورد حمایت او بود و عملکردش را 
قابل قبول می دانســت گفت: من به صورت 
فردی به فوتبــال ایران نگاه نمی کنم. فرض 
کنید ســرمربی کنونــی را تغییــر دهند. در 
فوتبالی که ســاختار، تجهیزات و ســاختمان 
ندارد، طبعا تغییر سرمربی نمی تواند پیشرفتی 
به دنبال داشته باشد. طی 15 سال اخیر گفتم، 
مدیران مختلفی در فوتبــال بودند و هر گاه 
به جام جهانی رفتیم، فکــر کردند فوتبال ما 
هیچ مشــکلی ندارد. مــن ترجیح می دادم به 
جام جهانی نمی رفتیــم اما همه چیزمان رها 

نمی شد و برای فوتبال کاری می کردیم.
با تغییر اسکوچیچ، صاحب سازمان و 

تشکیلات نمی شویم
وی ادامه داد: ما تنها کشــوری در آســیا 
هســتیم کــه سیســتم VAR نداریــم و 
ورزشگاه ملی ما شماره گذاری نشده است. 
نمی خواهم قصه بگویم. اعتقادم این است 
کــه اگر تصور جامعه این اســت که تغییر 
سرمربی و آوردن یک مربی اسم و رسم دار 
و خیلــی قــوی، فوتبال ایران را درســت 
می کنــد، این کار را بکنند. این کار بامانع 
اســت و من هم هیچ حساسیتی ندارم. اگر 
می خواهند اســکوچیچ تغییــر دهند یا ابقا 
کنند، بامانع اســت. من هیچ حساسیتی 
ندارم اما می خواهم بگویم آدرس اشــتباه 
می دهیم. با تغییر یک فرد، صاحب سازمان 

و تشکیات نمی شویم.

فوتبال ما پول دارد اما وارد کانال آلوده 
می شود

این کارشــناس فوتبــال با اشــاره به عزل 
شــهاب الدین عزیزی خادم گفــت: در طول 
دهه های زندگی خودم، هرگز ســابقه نداشته 
یــک رئیس فدراســیون را عــزل کنند. من 
درســتی یا نادرســتی ایــن کار را نمی دانم. 
زمانــی که اســکوچیچ به عنوان ســرمربی 
انتخاب شــد، رئیس فدراســیون نداشتیم. در 
حال حاضر هم رئیس فدراسیون نداریم. این 
مساله نشان دهنده ضعف در سیستم مدیریتی 
اســت. به طور کلی می خواهم بگویم که ما 
مدیریت، برنامه ریزی و سرمایه گذاری نداریم. 
پول هست اما وارد کانال آلوده می شود. وقتی 
عزیزی خادم برکنار می شــود، صداهایی بلند 
می شود که پاداش ها و حقوق ها را به کسانی 
داده اند که ســر کار نمی رفتند یا مبلغی دست 
رئیس ســابق مانده اســت. این مسائل نمی 

گذارد فوتبال ایران رشد کند.
حاج رضایی با اشــاره به مشکات سیاسی و 
غیر ورزشی که مانع از رشد فوتبال ایران شده 

اظهار کرد: ما نمی توانیم بازی دوستانه برگزار 
کنیــم. بعد از کانادا، حــالا آرژانتین هم با ما 
بازی نمی کند. حالا اگر تصور بر این اســت 
که اگر اســکوچیچ برود و کســی را به جای 
او بیاورند، اوضاع درســت می شود، پس این 

کار را بکنند.
اگر اسکوچیچ بماند یا برود، راه به جایی 

نمی بریم
ایــن پیشکســوت فوتبال ایران بــا تاکید بر 
اینکه باید عمیق تر به مشکات فوتبال ایران 
نــگاه کرد، تاکید کرد: حرفم این نیســت که 
اسکوچیچ را نگه دارند. اصا او را کنار بگذارند 

اما با این کار هم راه به جایی نمی بریم.
فوتبال ایران را عاقبت به خیر نمی بینم

او در واکنــش به اینکه موافقــان برکناری 
اســکوچیچ، دنبال یک راهکار کوتاه مدت 
برای ســازماندهی بهتر تیم ملی هســتند و 
کسی به هدف بلند مدت فکر نمی کند گفت: 
مــن به این دیدگاه احتــرام می گذارم. باید 
در جامعه ما چند صدایی باشــد و هر کسی 
دیــدگاه خود را بگویــد و از دل این دیدگاه 

ها به یک نتیجه مطلوب برســیم که برای 
فوتبال ما مفید باشــد. همواره می توانیم به 
موفقیت مقطعی برسیم ولی به پیروزی پایدار 
نمی رسیم. از بس که از کلمه ساختار استفاده 
کردیم، نخ نما شده است. این مسائل، مثنوی 
هفتاد من کاغذ است. الان فوتبال ایران به 
گونــه ای جلو می رود که عاقبت به خیری را 

در آن نمی بینم.
حاج رضایــی یادآور شــد: بعــد از انتخابات 
فدراسیون فوتبال در اسفند ۹۹، گفتیم جوانی 
آمده که می خواهد کاری کند اما اتفاقاتی رخ 
داد که خودتان می دانید. شرایط به اینجا منجر 
شد که ما امروز می بینیم از سه شاخصه اصلی 
برنامه ریزی  یعنــی ســرمایه گذاری،  فوتبال 
و مدیریت، هیچ کدام را نداریم. شــب ها که 
لیــگ ملت های اروپا و بازی انگلیس و ولز را 
می بینــم، می فهمم چقدر فاصله داریم. کاری 
به شکست انگلیس جلوی مجارستان ندارم.  

او درباره خواســته مخالفان اســکوچیچ برای 
برکناری او و روی کار آمدن کی روش، برانکو 
یا یک مربی خارجی دیگر گفت: دو نفری که 
اســم بردید قطعا به ایران نمی آیند. چند وقت 
پیــش مطلب کوتاهی از برانکــو خواندم که 
گفت مشکل مالیاتی دارم و به ایران نمی آیم. 
کی روش هم که فکر نمی کنم به ایران بیاید. 
بنابراین باید سراغ یک مربی بیکار بروند که 
او شــرایط را فراهم کند. یک بار این دســته 
گل را به آب دادنــد و ویلموتس مبلغ زیادی 
از ما طلب کار اســت. این هیات رئیســه که 
نصفه و نیمه اســت. کسانی که خود را زرنگ 
می دانستند، قراردادی با ویلموتس بستند که 

پدرمان در آمده است.
برکناری اسکوچیچ ضعف ها را پنهان نمی کند

حاج رضایــی تصریــح کرد: اعتقــادم بر این 
اســت که اگر اســکوچیچ را تغییــر دهیم، 
تصور نمی کنم ضعف هــا را پنهان کنیم، باید 
عمیق تــر نگاه کرد. اگر می خواهید توپ را در 

زمین ســرمربی بیندازید، چیزی عاید فوتبال 
ما نمی شــود. می توانم بگویم رای من برای 
ماندن و رفتن اسکوچیچ ممتنع است. آرزوی 
هواداران این است که از دور اول جام جهانی 
به مرحله بعــد برویم اما آرزوهای من اینطور 
نیســت. آرزوی مــن این اســت که صاحب 
تشکیات شــود. برد و باخت از راه می رسد. 
فوتبــال ما از انگلســتان و ایتالیــا جلوتر که 
نیســت. آیا بعد از حذف ایتالیا، ساختار فوتبال 
این کشور ویران شــد؟ خیر، دوباره معایب را 
برطــرف می کنند و باز می گردند. اگر با تغییر 
یک فرد همه لبــاس عافیت به تن می کنند، 

اسکوچیچ را تغییر دهند.
جوانانی که در فدراسیون هستند، نمی توانند 

کاری کنند
این کارشــناس فوتبال گفــت: از کلمه امید 
اســتفاده می کنم و امیدوارم تیم ملی در قطر 
آبرومند بازی کند و در شــأن ما باشد. توصیه 
من این اســت کــه وزات ورزش دخالت کند 
و نیروی سیاســی، اقتصادی و ورزشــی این 
فدراسیون آشــفته و فروپاشیده را جمع کنند 
و بــه جام جهانــی برویم و به یک شــکل 
آبرومندانه بازی کنیم. چند جوانی که مشغول 
کار هستند، توان لازم را که برای اینکه برای 

فوتبال ما کاری کنند، ندارند.
حساسیتی روی نام اسکوچیچ ندارم

حــاج رضایی گفــت: من حساســیتی روی 
اســکوچیچ ندارم. از اینکه ما برویم قطر و با 
وضع بدی حذف شــویم، ناراحت می شــوم. 
یادم می آید وقتی آلمان با هفت گل عربستان 
سعودی را شکســت داد، برایشان وحشتناک 
بود. فکر می کنم که الان یک ترمیم کوچک 
می توانند انجام دهند. نمی گویم خدای نکرده 
مشــابه این اتفــاق برای مــا رخ می دهد اما 
می گویم برخی مدیــران، چند دهه بودند اما 
وضع تغییری نکرده و مشکات بیشتر و بدتر 

شده و فساد بیشتری را می بینیم.

مربی پرتغالی جانشین مجیدی می شود؟

 استقلال - ساپینتو؛ در مراحل پایانی مذاکره
باشگاه استقال در مراحل پایانی مذاکره با 
یک مربــی پرتغالی قرار دارد و در صورتی 
که اتفاق خاصی رخ ندهد لیگ بیست ودوم 

را با هدایت ساپینتو آغاز خواهد کرد.
به گزارش تسنیم، باشگاه استقال پس از 
جدایی فرهاد مجیدی تاش خود را برای 
انتخاب سرمربی از میان گزینه های داخلی 

آغاز کرد اما با پاســخ منفــی جواد نکونام 
مواجه شــد. در ادامه بحــث حضور رضا 
عنایتی و الکس نوری هم به میدان آمد اما 

مذاکرات به بن  بست رسید.
پس از این موضوع اســتقالی ها ســراغ 
ریــکاردو ســاپینتو ســرمربی پرتغالی که 
ســابقه عضویت در تیم ملی این کشور را 

دارد، رفتند.ســاپینتوی ۴۹ ساله هم اکنون 
سرمربی تیم موریرنســه پرتغال است که 
به لیگ پایین تر ســقوط کــرده و 11 روز 
دیگر یعنی 30 ژوئن ۲0۲۲ قراردادش تمام 
می شود. او در 1۷ بازی هدایت موریرنسه را 
عهده دار بود. ساپینتو پیش از این سرمربی 
تیم هایــی همچــون قاضیان تــپ ترکیه، 

واســکوداگامای برزیل، لیسبون و براگای 
پرتغال، لژیا ورشوی لهستان و ستاره سرخ 
صربســتان بود و تنها تیم آســیایی که او 
هدایتش را برعهده داشت، الفاتح عربستان 

سعودی است.
ســاپینتو در ســال ۲018-۲01۷ بــا تیم 
اســتاندارد لیژ قهرمان جام حذفی بلژیک 

شد. وی در 3 قاره اروپا، آمریکای جنوبی و 
آسیا کار کرده است.

باید دید مذاکرات استقال با این مربی به 
عقد قرارداد منجر می شود یا خیر، هر چند 
خبرها از مذاکــرات مثبت طرفین حکایت 
داشــته و مذاکرات در مراحــل پایانی قرار 

دارد.

511/1ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیــات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 

رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای 
شماره 1۴01۶030۶00۶0010۶1 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی آقای 
علیرضا محمودی فرزند جلیل به شماره شناسنامه 30۷ صادره از تربت حیدریه نسبت 
به ششدانگ یکباب مغازه  به مساحت ۲8 متر مربع ) بیست و هشت مترمربع( قسمتی 
از پاکـ 11 فرعی از پاک ۲8۹۴ اصلی واقع در خراســان رضوی بخش یک شــهر 
حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری از ورثه مالک رســمی جلیل محمودی و سهم 
الارث متقاضی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این 
آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها 
منتشر تا در صورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خــود را به این اداره ثبت محل وقوع 
ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد کــه در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ 

انتشار نوبت اول: 1۴01/3/30. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/۴/15
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی .نظر به دستور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وســاختمانهای فاقد سند رســمی مصوب 13۹0/۹/۲0 وبرابر 
رای شــماره 1۴01۶030۶0۲00000۹0 مورخ 1۴01/03/1۷ هیات اول موضوع ماده 
یــک قانون مذکور مســتقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجســتان تصرفات مالکانه 
بامعارض متقاضی آقای فریدون کیانی بجســتانی به شناســنامه شماره 1811۷ کد 
ملی 0۷0018010۹  صادره بجستان  فرزند  محمدجعفر  درششدانگ  یک قطعه باغ 
به مســاحت  1011 مترمربع قسمتی از پاک ثبتی  108 فرعی  از یک  اصلی  واقع 
دربخش دوگناباد حوزه ثبت ملک بجســتان به آدرس: بجستان- خیابان امام خمینی 
– کوچه ســرپل – کوچه قال پی باغ  از محل مالکیت مشاعی متقاضی در سه دانگ 
مشاع از ششــدانگ ثبت شــده ذیل صفحه ۴55 دفتر اماک جلد ۲1 محرز گردیده 
اســت . لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای 
فاقد ســند رســمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در نوبت به فاصله 15 روز 
از طریق این روزنامه ومحلی /کثیرالنتشــار در شــهرها منتشر ودر روستاهارای هیات 
الصاق تا درصورتیکه اشــخاص ذینفع به ارای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی و درروستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود 
را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم ورســید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که دراین صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض ، گواهی دادخواســت به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نیســت . تاریخ انتشــار نوبت اول: 1۴01/03/30. تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 1۴01/0۴/15
مجید طیبی- رئیس اداره ثبت اسناد واماک شهرستان بجستان
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

این شب ها ماه سلامتی و برکت بالای سر ماست. زیر نور این ماه، مهر شما، 
دل کودکان محک رو روشن تر می کنه.

قهرما ن های کوچیکمون دلشون به عشق همیشگی شما قرصه تا دستاشون به 
این ماه بلند برسه.

آرزو می کنیم سال دیگه این موقع سلامتیشون برگشته باشه.
برای تأمین هزینه درمان و سلامتیشون، سهیم بشین!

وعده ما، زیر نور این ماه، برای سلامتی

ماه سلامتی، با مهر شما روشن تر می شه!

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقاب اسامی عصر امروز )یکشنبه( 
در دیدار آقای »قاســم ژورمات توکایف« رئیس جمهور قزاقستان و 
هیئت همراه با اشــاره به پیوندهای عمیق تاریخی و فرهنگی میان 
ایران و قزاقســتان، بر لزوم گسترش بیش از پیش همکاری های دو 
کشــور در عرصه های مختلف به ویژه همکاری های منطقه ای تأکید 
کردند.حضرت آیت الله خامنه ای، هماهنگی در زمینه مسائل سیاسی 
و اقتصادی را برای گســترش روابط ضروری خواندند و با تأکید بر 
لزوم فعال شــدن کمیسیون مشترک خاطرنشــان کردند: دو طرف 
باید بــرای پیگیری توافق ها و اجرایی شــدن آنها تاش مضاعفی 
انجام دهند.رهبر انقاب اســامی گسترش همکاری های فرهنگی 
ایران و قزاقستان را نیز مهم دانستند و افزودند: فارابی به عنوان یک 
فیلسوف و دانشمند اســامی که اصالت قزاقستانی دارد و در ایران 
هزار سال درباره آثار او تحقیق و مطالعه شده است، می تواند مبنای 
همکاری های فرهنگی و تشــکیل یک کمیته مشترک علمی میان 

دو کشور شود.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین در خصوص مســائل مربوط به 
اوکراین گفتند: در قضیه اوکراین مشکل اصلی این است که غربی ها 

درصدد توســعه ناتو هســتند و آنها هر جا که بتوانند برای گسترش 
نفوذ خود تأمل نخواهند کرد.

ایشان خاطرنشان کردند: باید مسائل را با دقت رصد و بررسی کرد و 
مراقب بود زیرا امریکایی ها و غربی ها همواره درصدد گسترش دایره 
نفوذ خود در مناطق مختلف از جمله در شــرق و غرب آسیا، و ضربه 

زدن به استقال و اقتدار کشورها هستند.
در این دیدار که رئیس جمهور کشــورمان نیز حضور داشــت، آقای 
قاسم ژورمات توکایف رئیس جمهور قزاقستان گفت: مذاکرات بسیار 
خوبی با جناب آقای رئیسی داشتیم و اسنادی که به امضاء دو طرف 
رســید می تواند زمینه ساز گســترش بیش از پیش روابط دو کشور 

باشد.
رئیس جمهور قزاقســتان اشــتراکات تاریخی و فرهنگــی ایران و 
قزاقستان را عمیق خواند و با استقبال از پیشنهاد رهبر انقاب برای 
تشــکیل کمیته علمی در زمینه فارابــی، دیدگاههای خود را درباره 
مســائل منطقه و شــرایط اوکراین بیان و توضیحاتی درباره شرایط 
کشــورش بعد از تاش ناکام برای کودتا در دی ماه ســال گذشته، 

ارائه کرد.

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور قزاقستان و هیئت همراه:

مشکل اصلی در قضیه اوکراین برنامه 
غربی ها برای توسعه ناتو است

رئیس جمهور در نشست خبری با همتای قزاقستانی 
خود گفت: نگاه های مشترکی بین تهران و نورسلطان 

در مسایل منطقه ای و جهانی وجود دارد.
به گزارش خبرنگار حوزه دولت ایرنا، آیت الله »ســید 
ابراهیم رئیســی« روز یکشــنبه در نشســت خبری 
با همتای قزاقســتانی خود در مجموعــه تاریخی و 
فرهنگی ســعدآباد گفت: ظرفیت های بسیاری بین 
ایران و قزاقستان وجود دارد که این ظرفیت ها باعث 
افزایش و ارتقای همکاری ها بین دو کشــور خواهد 
شد. امضای تفاهمات بین دو کشور نشانه از اراده این 
دو کشور برای افزایش روابط بین تهران - نورسلطان 

است.
 رئیسی ادامه داد: روابط تجاری ایران و قزاقستان در 
این چند ماه اخیر به بیش از 50 درصد افزایش یافته 
که حجم مبادلات بین تهــران و آلماتی در گام اول 

می تواند تا سه میلیارد دلار افزایش یابد.

رئیس جمهور گفت: ما مصمم هستیم عاوه بر روابط 
دوجانبه روابط خود را در ســطح منطقه ای گسترش 

دهیم.
رئیس جمهوری ادامه داد: برای مثال همکاری های 
دو کشور در ســازمان های منطقه ای مانند سازمان 
همکاری شــانگهای و اتحادیه اوراســیا می تواند در 
منطقه افزایش یابد. همچنین برای جمهوری اسامی 
ایران همکاری با همسایگان در دریای خزر در اولویت 
اســت و قصد افزایش همکاری هــا را در این زمینه  
داریــم و عاوه بر همکاری های منطقه ای بنای دو 
کشــور این است که در ســازمان های بین المللی و 

همکاری های بین االمللی گام هایی برداشته شود.
رئیســی  به ظرفیت های بسیار در جمهوری اسامی 
ایران و قزاقستان اشــاره کرد و گفت: این می تواند 
زمینه ارتقای روابط میان دو کشــور را فراهم کند و 
امضای تفاهمنامه های امروز یا در گذشــته نشــانه 

مهمی از اراده دو کشــور برای توسعه روابط میان دو 
کشور است.

رئیسی گفت: روابط میان دو کشور می تواند در حوزه 
های صنعت، کشاورزی، انرژی، ترانزیت و نفت و گاز 
در حد گسترده باشــد و  زمینه فرهنگی و تمدنی دو 
کشــور ایجاب می کند، تاش بیشتری برای توسعه 
فرهنگی بیــن تهران و آلماتی انجــام دهیم.  ما در 
مسائل منطقه و مسائل جهانی نگاه مشترکی داریم. 
برای مثال در مورد افغانســتان و ضرورت تشــکیل 
دولت فراگیر اشتراک نظر وجود دارد. اتفاق نظر داریم 
که حضور بیگانگان در منطقه امنیت ســاز نیست و 
مشکات بســیاری ایجاد خواهد کرد. همچنین باور 
داریم مســئولان منطقه می توانند مسائل منطقه را 
حل کنند و گره منطقه به دســت خود منطقه باز می 

شود.
رئیس جمهور در ادامه تاکید کرد که حل مشــکات 

منطقه و همه مناطق باید توســط مسئولان و مردم 
آن مناطق صورت گیرد و حضور بیگانگان در مناطق 
مختلف بیشتر بر مشــکات آن مناطق می افزاید و 

کمکی به حل مسائل نخواهد کرد.
رئیســی بار دیگر از همتای قزاقستانی و هیات همراه 
او برای ســفر به ایران تشکر کرد و گفت: در راستای 
دعوت رســمی توکایف در زمان مناسب به قزاقستان 

سفر خواهم کرد.
توکایف:  ایرانیان می تواند به مدت 1۴ روز بدون 

روادید به قزاقستان سفر کنند
رئیس جمهور قزاقســتان هم در این نشست از کشور 
ایران صمیمانه تشــکر کرد و گفت: اکنون ارتباط ما 
در حوزه دیپلماتیک مراحل پیشــرفت را طی می کند 
و آقای رئیســی ســهم زیادی در آن دارند و در این 
مــدت همکاری و دوســتی ما محکم تر شــده و در 
زمینــه فرهنگی نیز رونق یافته اســت؛ در چارچوب 

ساختارهای منطقه نیز همکاری های خوبی داریم.
  »قاســم ژومارت توکایــف« گفت: امــروز روابط 
دیپلماتیک ما با جمهوری اسامی ایران 30 ساله شد 
و در این مدت همکاری های بســیار زیادی در همه 
زمینه ها داشتیم.  قزاقســتان و ایران در همه زمینه 
ها با هم روابط خوبی دارند و همچنین این ارتباطات 
را مــی توان در حوزه های بیــن المللی و منطقه ای 

مشاهده کرد.
وی گفــت: امــروز مذاکرات گســترده ای مطرح و 
موضوعات بســیاری مورد بررسی قرار گرفت. هر دو 
طرف عاقه مند استفاده از ظرفیت ترانزیتی هستند و 
در این راستا کریدورهایی که شرق به غرب و شمال 
و جنوب را به هــم متصل می کنند اهمیت ویژه ای 

دارند.
توکایف گفــت: در زمینه کشــاورزی نیــز با ایران 
مذاکراتی داشتیم که منجر به ارتقا روابط قزاقستان و 

ایران خواهد شــد و اسناد و قراردادهایی که امضا شد 
باعث کمک به پیشرفت دو کشور می شود. همچنین 
حجم مبادلات تجاری ایران و قزاقســتان در سه ماه 

اخیر 50 درصد افزایش یافته است.
رئیس جمهور قزاقســتان از حضور ایرانیان برای سفر 
بــه آلماتی و بدون روادید خبر داد و گفت که ایرانیان 
می توانند 1۴ روز بدون روادید به این کشــور ســفر 

کنند.
توکایف گفــت: در زمینه کشــاورزی نیــز با ایران 
مذاکراتی داشتیم که منجر به ارتقا روابط قزاقستان و 
ایران خواهد شــد و اسناد و قراردادهایی که امضا شد 

باعث کمک به پیشرفت دو کشور می شود.
رئیس جمهور قزاقستان افزود: ایران یک مرکز تمدن 
باســتانی و یک شــریک مهم در جهان اسام است 
و این دو کشــور در کنار دریای خزر دوست یکدیگر 

هستند.

رئیس جمهور: نگاه های مشترکی بین ایران و قزاقستان در مسایل منطقه ای و جهانی وجود دارد


